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Spoštovane občanke, spoštovani občani!
Spet je leto naokoli, ko bomo pra

znovali 7. občinski praznik. Ob tem ne 
skrivam veselja, da nam uspeva v obči
ni uresničevati vse zastavljene cilje. Naj 
povem, da smo v letošnjem letu izredno 
delavni predvsem na področju investicij. 
Ko mineva zadnje leto drugega mandata 
in smo zakorakali v volilno leto, imamo 
štiri večje investicije, ki smo jih dobili 
na razpisu že v lanskem letu; letos jih 
uresničujemo. To so energetska obnova 
stare dvorane, novogradnja ceste Gru- 
škovec-Ržakov breg, preplastitev ceste 
gradiški Hum in preplastitev dela odseka 
ceste Levičnik-Brezovec, kjer bo ureje
na tudi kolesarska steza. Prav tako smo 
prijavili na razpis še investicijo kanaliza
cija Dolane, za katero upam, da jo bomo 
tokrat le dobili. Če nam uspe, bo tudi 
naslednje leto zelo dejavno in delovno.

Ko pa preletim dogajanje v državi, 
moram priznati, da sem precej razoča
ran. Ukradli in okradli so nam državo, 
ob tem pa upam, da nam občine ne bodo. 
Smo v brezvladju, ki sicer že traja nekaj 
časa, ne samo ta trenutek, ko je vlada od
stopila. Pravzaprav pa je bila to vlada, ki 
je bila ena izmed vlad brez strategije in 
vizije, zato se je zadolževala nekontro
lirano; stvari v državi so strmo polzele 
navzdol. Zadolženi smo tako globoko, 
da ne vemo niti tega, kako poravnavati 
obresti, kaj šele glavnice od kreditov, ki 
jih brezglavo najemamo v tujini. Podjetja 
ne morejo več konkurirati na razpisih, 
saj nimajo sredstev za dela, ki bi jih iz
vajala. Brezvladje povzroča velike izgube 
v državi in gospodarstvu.

V letu 2008, ki ga politiki zelo radi 
omenjajo, smo bili zadolženi samo za 
7 milijard evrov, sedaj naš dolg znaša 
že krepkih 30 milijard. Sami presodite, 
kdo je vladal in koliko se je zadolžil, kdo 
so ti ljudje, ki so krojili naše usode. Se
daj spet isti akterji na državnem nivoju 
ustanavljajo nove stranke, tako kot smo 
tega vajeni že ves čas tranzicije. Nekako 
se na levici ne morejo zediniti, kdo bi bil 
njihov vodja in kdo naj odgovarja za vse 
nepravilne poteze, ki so bile narejene dr
žavi v vsem tem času.

Čas je vedno neizprosen sodnik, zato 
vam dam v vašo presojo tudi svoje delo,

delo Občinske uprave, delo Občinske
ga sveta, vseh odborov in komisij. Sami 
lahko presodite, kolikšen napredek smo 
v teh letih dosegli. Celo sam sem vča
sih presenečen nad tem, kaj vse nam je 
v resnici uspelo narediti v tem kratkem 
času. Najbolj me veseli, da energetsko 
obnavljamo staro večnamensko dvora
no, saj so nekateri izražali veliko skepse, 
ravno na račun dvorane. Najzanimivej
še je bilo od nekaterih redkih akterjev 
slišati: »Jurgec bo podrl dvorano.« Pa jim 
ni uspela ta manipulacija. Tega namena 
sam nikoli nisem imel, saj je nekaj, kar 
je zgrajeno, enostavno porušiti, zgradi
ti nekaj novega, pa danes precej težko. 
Zato je moje mnenje še danes enako kot 
takrat - dvorana mora imeti upravljavca. 
Ker se pa pri nas vsi bojijo odgovornosti 
in dela, bomo na naši občini dokazali, da 
se tudi z dvorano lahko uresniči marsi
katero idejo, najti način, kako dvorano 
uporabiti v zelo širokem spektru. Dvo
rana je ravno tolikšna, da se v njej lahko 
organizira marsikaj zanimivega in da bo 
velika dodana vrednost kraju. Hkrati 
urejamo vse tisto, kar je bilo v preteklosti 
zamujenega, neurejenega, neizgrajenega.

V teh letih je vloženega veliko truda, 
da bi se stanje in razvitost našega kraja še 
izboljšala. Verjamem, daje veliko takih, 
ki bi lahko potrdili te besede. Trudili se 
bomo še naprej, da bo naša občina po 
razvitosti dohitela čase, ko nismo veliko 
zaostajali za drugimi kraji v naši okolici. 
Z velikim veseljem naj tudi povem, da je 
Občinski prostorski načrt sprejet in čaka 
na uveljavitev. Čakali smo ga predolgo, 
a končno smo ga le dobili. Upam, da bo 
le-ta pripomogel k temu, da bo v domači 
občini ostala tudi kakšna mlada družina 
več.

V letošnjem letu nas čakajo tudi troj
ne volitve. Najprej se bomo srečali na 
volitvah za evropski parlament, nato na 
referendumu o arhivih, naslednje volitve 
bodo pa verjetno volitve poslancev v dr
žavni zbor in lokalne volitve. Zakaj sem 
omenil vse te volitve? Do sedaj nisem 
pozival vseh občank in občanov na voli
tve, ker je to dolžnost in pravica vsakega 
izmed nas, pa vendar je zelo pomemb
no, da na volitve gremo in glasujemo po

svoji presoji tako, kot se nam zdi najbolj 
prav. Predvsem bi morali dokazati, da 
imamo v naših krajih dovolj manipula
cij, ki jih ustvarjajo v Ljubljani, prav tako 
pa nam je dovolj slabih odločitev, ki jih 
sprejemajo v našem imenu. Na koncu vsi 
plačujemo grehe, ki jih na ta način pov
zročajo. Slabi krediti in dolg bank nista 
greh, ki smo ga zakrivili navadni drža
vljani. Prav zaradi tega bi morali na vsa
ke volitve in s tem izraziti svoje mnenje.

Za 7. praznik občine Cirkulane, ki 
je praznik vseh občank in občanov, pa 
želim biti bolj optimističen. Želim vam 
vsem skupaj lepo praznovanje, boljšo 
prihodnost, ki jo ustvarjamo skupaj. Vsi, 
vključno z mano, se bomo še naprej tru
dili, da bomo uspešni in da se bo vloženi 
trud obrestoval.

Vsem Vam v svojem imenu, imenu 
Občinskega sveta in Občinske uprave 
iskreno čestitam za sedmi občinski pra
znik in Vas hkrati vabim, da se udeleži
te prireditev, ki bodo potekale v okviru 
praznovanja občinskega praznika, ter 
veselega dela, ki ga bo letos obeležil an
sambel Donačka.

Ob 7. občinskem prazniku iskreno če
stitam tudi vsem dobitnikom občinskih 
priznanj, hkrati pa se za sodelovanje 
zahvaljujem vsem, s katerimi skupaj 
izpolnjujemo naše cilje in želje.

Vaš župan Janez Jurgec
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Naložbeno leto za občino Cirkulane
Operacija »LC 102152 ce
sta Hum-Gradišča«

Investicija zajema obnovo 
lokalne ceste LC 102152, ki 
povezuje naselji Dolane in 
Gradišča na območju obči
ne Cirkulane, ter obnovo JP 
603701, ki predstavlja cesto 
na 336 metrov visok Gradiški 
Hum, priljubljeno pohodni
ško točko v vzhodnih Halo
zah. V okviru modernizacije 
in rekonstrukcije obstoječih 
cest bo občina Cirkulane 
obnovila poškodovano voz
išče. Skupna dolžina izved
be obnove bo 2.715 metrov. 
Ob tem se bo vozišče tudi 
razširilo na širino 3 metre. 
Ob vozišču se bodo na novo 
uredile bankine, postavilo 
varnostne ograje na izposta
vljenih odsekih in posodo
bila prometna signalizacija. 
Zaradi preprečevanja pla
zenja terena se bo postavilo 
podporne zidove in uredila 
izvedba meteorne kanaliza
cije.

Na javnem razpisu je ob 
konkurenci štirih ponudni
kov bilo najugodnejše pod
jetje Strabag AG. Vrednost 
sklenjene pogodbe znaša 
536.690,59 evrov z DDV, dela 
pa se bodo izvajala od 5.5. do

10. 9. 2014.
Navedeno operacijo delno 

financira Evropska unija, in 
sicer iz Evropskega sklada za 
regionalni razvoj. Operacija 
se izvaja v okviru Operativ
nega programa krepitve re
gionalnih razvojnih potenci
alov za obdobje 2007-2013, 
razvojne prioritete »Razvoj 
regij«, prednostne usmeritve 
»Razvoj obmejnih območij s 
Hrvaško«. Občina Cirkulane 
nosi samo stroške neupra
vičenih stroškov, upravičeni 
stroški pa so v deležu 85 % 
namenska sredstva Evrop
skega sklada za regionalni 
razvoj, v deležu 15 % pa na
menska sredstva Proračuna 
Republike Slovenije.

Operacija JP 603001, JP 
603061 »Cesta Medrib- 
nik-Gruškovec-Ržakov 
breg-Pisanec«

Investicija zajema celovi
to rekonstrukcijo obstoječe 
neasfaltirane zelo strme in 
plazovite JP 603001 in JP 
603061 v dolžini 1,6 kilo
metra, ki jo domačini po
znajo kot cesto, ki povezuje 
Medribnik in Gruškovec pre
ko Ržakovega brega. Občina 
bo z ureditvijo vozišča, od-

Naložbo v cestni infrastrukturi Medribnik-Gruškovec-Ržakov 
breg-Pisanec delno financira Evropska unija, in sicer iz Evrop
skega sklada za regionalni razvoj.

vodnjavanja, opreme ceste in tevnega terena, po katerem 
bankin omogočila občanom poteka navedena cesta, smo 
občine Cirkulane hitrejšo in projektiranje zaupali izkuše- 
varno povezavo do svojih nim projektantom v podjetju 
gospodinjstev. Zaradi zah- Trasa d.o.o. iz Maribora.

Modernizirana bo tudi cesta, ki povezuje naselji Dolane in Gra
dišča.

Župan Janez Jurgec in predsednik upravnega odbora Cestnega 
podjetja Ptuj Martin Turk ob podpisu pogodbe za modernizacijo 
ceste v dolžini 1,6 kilometra.

V fazi temeljite sanacije je tudi večnamenska dvorana v Cirku
lanah.
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Na javnem razpisu je bilo najugo
dnejše podjetje Cestno podjetje Ptuj. 
Vrednost sklenjene pogodbe znaša 
629.218,11 evrov z DDV, dela pa se 
bodo izvajala sočasno z obnovo ceste 
Hum-Gradišča, in sicer prav tako od 5. 
5. do 10. 9. 2014.

Tudi navedeno operacijo delno fi

nancira Evropska unija, in sicer iz 
Evropskega sklada za regionalni razvoj. 
Operacija se izvaja v okviru Opera
tivnega programa krepitve regional
nih razvojnih potencialov za obdobje 
2007-2013, razvojne prioritete »Razvoj 
regij«, prednostne usmeritve »Razvoj 
obmejnih območij s Hrvaško«. Občina

Cirkulane nosi samo stroške neupra
vičenih stroškov, upravičeni stroški pa 
so v deležu 85 % namenska sredstva 
Evropskega sklada za regionalni razvoj, 
v deležu 15 % pa namenska sredstva 
Proračuna Republike Slovenije.

Občinska uprava

Delovanje občinskega sveta v obdobju od decembra
2013 do aprila 2014

Župan občine Cirkula
ne Janez Jurgec je v obdobju 
od decembra 2013 do aprila 
2014 sklical tri redne in eno 
dopisno sejo Občinskega sve
ta občine Cirkulane. Svetniki 
so odločali in razpravljali o 
zadevah, ki sodijo v pristoj
nost občinskega sveta in so 
pomembne za delovanje ob
čine.

Na 21. redni seji Občinskega sveta občine Cirkulane, ki 
je bila dne 17. 12. 2013, so svetniki potrdili Proračun občine 
Cirkulane za leto 2014, v katerem prihodki znašajo 3.624.068 
EUR in odhodki 3.501.668 EUR. Na isti seji so svetniki obči
ne Cirkulane sprejeli Sklep o spremembi sklepa o subvenciji 
vrtca, s katerim so se spremenili kriteriji za subvencionirano 
plačilo staršev. Svetniki so obravnavali pobude občanov in 
drugih subjektov in sprejeli sklepe.

Na 22. redni seji Občinskega sveta občine Cirkulane, ki je 
bila dne 20. 3.2014, so svetniki potrdili Letni program kulture 
in športa v občini Cirkulane za leto 2014. Svetniki so na seji 
potrdili sklep, da so seznanjeni s Poročilom PP Gorišnica v 
letu 2013, seznanjeni so bili z Letnim poročilom Lekarne Ptuj, 
prav tako z Letnim in Finančnim poročilom OŠ Cirkulane- 
Zavrč za leto 2013, s Poslovnim poročilom Knjižnice Ivana 
Potrča za leto 2013 ter Poročilom o izvajanju programa Po
moč na domu - socialna oskrba. Na seji so svetniki še sprejeli 
Sklep o soglasju k določitvi cene storitev pomoči družini na 
domu - socialne oskrbe in določitvi subvencioniranja cene 
storitve pomoči družini na domu - socialne oskrbe za leto 
2014. Občinski svet je sprejel Poslovni načrt izvajanja obve
znih občinskih gospodarskih javnih služb varstva okolja na 
območju občine Cirkulane za leto 2014 in Elaborat o obliko
vanju cen izvajanja storitev obveznih občinskih gospodarskih 
javnih služb ravnanja s komunalnimi odpadki od 1. 4. 2014. 
Prav tako je Občinski svet občine Cirkulane sprejel Program 
oskrbe s pitno vodo za leto 2014 in Elaborat za oblikovanje 
cen storitev občinskih gospodarskih javnih služb varstva oko
lja oskrbe s pitno vodo. Na seji občinskega sveta se je sprejel

Pravilnik o spremembah in dopolnitvah Pravilnika o spod
bujanju in razvoju podjetništva v občini Cirkulane in Odlok 
o plakatiranju v občini Cirkulane. Župan je povedal, da se je 
za Rekonstrukcijo ceste Brezovec-Levičnik nekoliko povi
šala ocenjena vrednost investicije, zato je predlagal sklep o 
povečanju proračunskih sredstev v višini 36.000 EUR, ki ga 
je Občinski svet občine Cirkulane sprejel soglasno. Občinski 
svet občine Cirkulane je tudi sprejel sklep o prerazporeditvi 
sredstev za odvetniške stroške po sodbi Meltal Rado Snežič 
d.o.o.. Svetniki so obravnavali tudi pobude občanov in drugih 
subjektov.

7. 4. 2014 je Občinski svet občine Cirkulane na dopisni 
seji sprejel Sklep o plačilu stroškov prevoza in kremiranja za 
Zdravka Milošiča v višini 935,00 EUR.

Na 23. redni seji Občinskega sveta občine Cirkulane, ki je 
bila dne 24. 4. 2014, je Občinski svet občine Cirkulane sprejel 
Zaključni račun proračuna občine Cirkulane za leto 2013 in 
Sklep o določitvi vrednosti točke za izračun nadomestila za 
uporabo stavbnega zemljišča. Vrednost nadomestila se ne bo 
spremenila.

Na vseh sejah Občinskega sveta občine Cirkulane je župan 
občine Cirkulane Janez Jurgec sproti obveščal svetnike o rea
lizaciji sklepov Občinskega sveta občine Cirkulane in poteku 
aktualnih investicij v občini Cirkulane.

Mihaela Fridauer
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Aktivnosti vaškega odbora Gradišča
Delo vaškega odbora Gra

dišča je bilo zelo raznoliko. 
Na predbožični večerje orga
niziral pohod k polnočnicam 
z baklami, ki se ga je udeleži
lo zelo veliko vaščanov, pred
vsem mlajših. Zimska ujma z 
žledom je tudi na našem po
dročju povzročila kar nekaj 
škode. Člani smo s pomočjo 
občinskih delavcev pomaga
li pri odpravljanju posledic. 
Odstranjevali smo drevesa s 
cestišč, največ dela pa je bilo 
okrog javne razsvetljave, saj 
je bila močno poškodovana.

Organizirali smo tudi letno 
srečanje za vse vaščane, ki je 
bilo v mesecu aprilu. Skupaj 
smo pregledali opravljeno 
delo in se pogovorili o na
črtih za naprej. Srečanja sta 
se udeležila tudi župan Janez 
Jurgec in podžupan ter hkrati 
koordinator dela vaških od
borov Franc Milošič, ki sta 
odgovarjala na postavljena 
vprašanja. V prihodnje bomo 
skrbeli za gramozenje cest, 
namestitev varnostnih ograj 
in še kaj.

Vaški odbor Gradišča

Čistilna akcija grad Bori 2014
Društvo za oživitev gra

du Bori skupaj s sodelavci in 
prostovoljci že od leta 2007 
enkrat na leto izvede čistil
no akcijo na gradu Bori. 
Akcija je tudi letos potekala 
s soglasjem Ministrstva za 
kulturo, kije lastnik objekta 
in zemljišč okrog gradu Bori, 
ter po navodilih Zavoda za 
varstvo kulturne dediščine 
Republike Slovenije.

Tudi letos se je čistilni 
akciji pridružilo lepo števi
lo prostovoljcev; tako se nas 
je zbralo nekaj čez trideset. 
Imeli smo kar precej težkega

dela, saj je imela letos trava 
izredno bujno rast, zato so 
imele »laksarce« letos nekaj 
več dela kot prejšnja leta. Do 
sedaj smo odstranili največ 
pokošene trave.

Iskreno se zahvaljujemo 
vsem, ki si enkrat na leto 
vzamete čas in eno dopoldne 
namenite za grad Bori, da 
nam ne zaraste v neprehodno 
grmičevje. Kar nekaj vas je, ki 
se vpisujete v mogočno zgo
dovino gradu Bori in niste 
manjkali niti na eni čistilni 
akciji do sedaj. Vedno večji 
pa je odziv tudi iz drugih kra
jev izven Cirkulan. Dejstvo

mri ^

Letos je bilo več dela, saj je bila trava višja in gostejša.

je, da s to akcijo že sedem let 
preprečujemo, da nam grad 
Bori ne zaraste s trnjem in 
koprivjem. S tem dejanjem 
omogočamo, da dobijo obi
skovalci naših lepih krajev 
vsaj majhen vtis, da nam ni 
vseeno za našo kulturno de
diščino prve kategorije.

Domačini pokažemo z 
osnovno ureditvijo vhoda v 
grad Bori svoje obraze in od
nos do preteklosti, lastnega 
kraja in tudi posledično do 
prihodnosti. Redno se nam 
na čistilni akciji pridruži naš 
častni občan občine Cirkula

ne mag. Martin Prašnički in 
nam po odmoru za malico 
tudi spregovori nekaj vzpod
budnih besed. Letos se nam 
je pridružil tudi Miha Pogač
nik in s pomočjo zvoka svo
je violine predstavil deželo

Prva letošnja prire
ditev na gradu Bori bo 
tradicionalni Ovčji-kozji 
bal v organizaciji Dru
štva rejcev drobnice Ha
loze v soboto, 5. 7. 2014, 
ko bo na gradu Bori spet 
veselo.

Po napornem delu si udeleženci zaslužimo malico; letos pa tudi 
prijetno sprostitev ob zvokih Mihove violine.
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Terra Parzival, v kateri grad Bori pozi- 
cionira na sam vrh razvojne piramide v 
prihodnosti.

O pomenu prizadevanj krajanov, 
ki nam ni vseeno, kaj se bo z gradom 
zgodilo v prihodnosti, je v kratkem raz
govoru poudaril tudi Klemen Ramovš, 
ki se je udeležil akcije. Pripravljen je 
pomagati, da bi v najkrajšem možnem 
času tudi morebiti skupaj z našo Barba
ro in Friderikom Saurom izvedli grajski 
ples v poročni ali viteški dvorani gradu 
Bori in s tem obrnili spiralo propadanja 
gradu Bori nazaj v pozitivno smer. Pred
sednik Društva za oživitev gradu Bori 
Peter Belšak je poudaril, da bomo še 
naprej vztrajali in dajali gradu umetno 
dihanje ter ne bomo popustili z našimi 
prizadevanji, ampak jih bomo s skupni
mi močmi še intenzivirali.

Čistilno akcijo grad Bori 2014 je 
omogočilo nekaj čez 30 prostovoljcev 
iz društev na območju Cirkulan, pred
stavnikov članov konzorcija gradu Bori

Večina udeležencev je ostala do konca, ko smo delo zaključili s tradicionalnim skupin
skim fotografiranjem.

ter drugih posameznikov. Materialno mehanizacijo, Naj Martin 2013 Zvonko 
in finančno so akcijo omogočili: Halo- Bratušek, Urška Mrgole, dr. Anton Jurge- 
žanka Tuš trgovina Zavrč, Krona Cirku- tz, Društvo gospodinj Cirkulane, Otolog 
lane, Družina Klinc in Maučič s strojno d.o.o. Ljubljana, Halo Cirkulane ...

Centralizacija - korak v napačno smer!
Spoštovani!
V zadnjem obdobju smo priča pospe

šeni centralizaciji Slovenije; tako prihaja
jo razni predlogi po zmanjševanju števila 
upravnih enot, pred nekaj tedni pa smo 
komajda ohranili davčni urad na Ptuju.

Slovenija je izrazito centralizirana in 
temu primerno tudi razvita. Že v lan
skem letu smo lahko v nekaterih statisti
kah zasledili, da kljub dejstvu, daje naj
višja stopnja razvitosti v centru Sloveni
je, le-ta še vedno prejema največji delež 
državnih sredstev za regionalni razvoj. V 
letu 2011 je prejel skoraj dve tretjini vseh 
razpoložljivih sredstev. Podravska regija 
je prejela okrog 6 % sredstev, ob tem je 
potrebno dodati, da gre v primeru Po
dravske regije za območje Mestne občine 
Ptuj, Maribora in tudi Občine Ormož.

Pomembno se je dotakniti tudi po
dročja evropskih sredstev, kjer se lahko 
verjetno vsi strinjamo, da bi moralo biti 
stanje precej boljše, a zavedati se mora
mo, da nam pri tako slabi stopnji razvito
sti lokalne samouprave težko gre bolje. V 
Sloveniji imamo z vidika lokalne samou
prave zgolj nekatere občine, ki so pri pri
dobivanju evropskih sredstev učinkovite,

sredstva pa gredo v strateške projekte, ki 
izboljšajo vsakdan slehernega občana.

Da bi zagotovili cenejšo in učinkovi
tejšo lokalno samoupravo, tudi na po
dročju pridobivanja nepovratnih sred
stev, ob tem pa še zagotovili enakomer
nejši razvoj slovenskih regij, bi morali 
v Sloveniji uvesti regije. O uvedbi regij 
smo imeli tudi posvetovalni referendum, 
ki je potekal 22. junija 2008. Tako je na 
primer v Spodnjem Podravju kar 67,85 
odstotka volivcev glasovalo za pokrajine, 
proti pa 32,15 odstotka volivcev. Žalosti 
me, da je projekt uvedbe regij obstal in 
je trenutno v predalih ministra Viranta, 
na njem pa se je verjetno nabralo tudi 
precej prahu. Očitno se minister raje po
sveča iskanju poceni letalskih kart, kot 
pa da bi se ukvarjal z razvojem lokalne 
samouprave.

Pred nekaj tedni je bilo zelo aktualno 
tudi ukinjanje Davčnega urada Ptuj, ki 
pokriva območje Upravnih enot Ptuj in 
Ormož ter 19 občin. Spet je šlo za ne
dopusten poseg v Spodnje Podravje in 
rop naše regije. Moram reči, da je bilo 
potrebno v Državnem zboru izreči pre
cej krepkih, na koncu pa je razumevanje

pokazal tudi del vladne koalicije, ki je 
skopiral nekaj opozicijskih predlogov in 
jih potrdil na zadnji obravnavi predloga 
Zakona o finančni upravi. No, tukaj ni 
prostora za politični prestiž, važen je cilj, 
s katerim smo zagotovili še nadaljnje de
lovanje davčnega urada na Ptuju.

Ukinitev davčnega urada na Ptuju bi 
nas peljala 20 let nazaj, ko si moral za 
vsako »figo« v Maribor, ob tem pa bi to 
povzročalo dodatno izgubo časa ter stro
ške za prebivalstvo, kot tudi za podjetja. 
Predstavniki Mestne občine Ptuj na se
dežih v Ljubljani si moramo prizadevati 
za ohranitev državnih institucij na Ptuju, 
da se lahko ljudje ukvarjajo z gospodar
stvom in drugimi panogami, ki bodo 
obdržale mlade na Ptuju in v širši regiji, 
saj vladajoča politika sili z višanjem dav
kov in zadolževanjem na račun mladih 
in prihodnjih generacij v tujino vse več 
mladih.

Pred nami je še precej izzivov na po
dročju enakomernega in pravičnejšega 
razvoja Slovenije, pri čemer upam, da 
bomo v Ljubljani stopili skupaj vsi pred
stavniki Spodnjega Podravja.

Andrej Čuš, poslanec DZ RS
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Biodinamsko gospodarjenje
Zadnje čase se veliko piše 

v časopisih, govori na radiu 
in televiziji o samooskrbi 
Slovenije s prehrano in s tem 
v zvezi tudi o biodinamskem 
gospodarjenju in vrtnarje
nju. V trgovinah kupujemo 
najrazličnejše prehrambe
ne dobrine, velikokrat zelo 
dvomljive kvalitete in celo z 
oznako pridelano v Sloveni
ji, čeprav je blago velikokrat 
pripeljano od zelo daleč, 
predvsem pa na vse načine 
podprto zaradi čim hitrejše 
rasti in čim večje teže zaradi 
večjih zaslužkov.

Pred tremi leti sem slu
čajno naletel na oddajo o 
biodinamskem vrtnarjenju. 
Pozoren sem postal na vr
tnarjenje brez plevela. V Pa
radižu imam majhen vrt, ki 
sem ga pred odhodom vedno 
lepo oplel. Ko pa sem se vr
nil čez dva ali tri tedne, je bil 
zopet popolnoma zaraščen. 
Od takrat posamezne gredice 
zastiram z zastirko in imam 
bistveno manj plevela. Prava 
zastirka bi namreč morala 
biti iz komposta, ki pa ga za

radi pomanjkanja zemlje ne 
morem pripravljati. Po prvi 
zastirki mi je zraslo veliko 
plevela, saj sem prepozno po
kosil travo, ki je bila že sko
raj zrela. Ta je potem kljub 
dobremu sušenju poganjala 
iz same zastirke, ne pa iz ze
mlje, kot sem najprej mislil.

V naših krajih veliko seno
žeti požgemo ali pa sploh ne 
pokosimo. Veliko rastlin ima 
zelo plitve korenine in potre
buje le 5-6 cm rahle in po
gnojene zemlje. Če nastelje
mo na gredico do pol metra 
debelo plast nezrele in posu
šene krme, spodaj pa še mor
da suho listje, bodo mikrobi 
to zastirko do pomladi precej 
predelali. Tako stanjšano za
stirko lahko spomladi malo 
razgrnemo in posadimo če
sen, čebulo in druge rastline 
s plitvimi koreninami. Za 
pridelke z daljšimi koreni
nami je seveda priporočljivo 
zemljo prej prelopatati.

V zastirko posajeni solata, 
čebula, česen, krompir izglo
dajo na vrtu malo neugledno, 
vendar zastirka zmanjšuje 
rast plevela in zadržuje vlago

pod seboj, kar je velika pred
nost za zaposlene, predvsem 
pa za 'vikendaše', ki ne more
mo redno zalivati in odstra
njevati plevela.

Na internetu je še vedno 
možno najti najbližje Dru
štvo za biodinamsko gospo
darjenje Podravje (predse
dnik Drago Purgaj.Venetina 
13, 2236 Cerkvenjak, tel. 031 
405 502, e-pošta: kmetija.de- 
meter@gmail.com).

Priporočam, da bi tudi 
Barbarčani organizirali svoje 
biodinamsko društvo, v ko
likor že kdo ne deluje na tem 
področju. Posamezna dru

štva organizirajo razna pre
davanja v zvezi z gnojenjem, 
avtohtonimi (starimi doma
čimi) semeni, setvijo, saje
njem in obiranjem po setve
nem koledarju, škodljivci in 
pomembnostjo samooskrbe. 
Za primerjavo: velika, razvita 
in bogata Anglija je nad 70 % 
samooskrbna, slabo razvita 
in revna Slovenija pa komaj 
nekaj nad 30 %, zato ima ve
dno več zaraščenih površin.

Jožef Prašnički,
član Biodinamskega 

društva Sostro 
Foto: TM

Mladi družini pomagali tudi Veseli Jožeki
Mlada družina Marka 

Čučka in Ines Veljkovič si je 
novi dom poiskala med ha
loškimi griči, v Brezovcu pri 
Cirkulanah, kamor so se po 
nakupu starejše hiške prese
lili iz Kopra. A usoda je že 
na začetku izbrala svojo pot. 
7. decembra lani je njihovo 
skromno hiško razdejala 
eksplozija stare jeklenke in 
ostali so brez strehe nad gla
vo.

Takoj po nesreči so mladi 
družini na pomoč priskočili

mnogi dobri ljudje, sosednje 
in župnijska Karitas Cirku
lane, Občina Cirkulane pa 
jim je pomagala pri ureditvi 
makadamske haloške ceste, 
ki vodi do njihovega doma v 
Brezovec 24 a. Četudi skro
mno nakazilo župnijske Ka
ritas, pa je bilo od srca, za na
bavo nekaj materiala, ki gaje 
družina še kako potrebovala 
v prvih dneh obnove.

Po nekaj mesecih družina 
s pomočjo Centra energet
skih rešitev, Zveze prijateljev 
mladine in dobrih ljudi ob-

Ines in Marko sta bila vesela obiska predstavnikov skupine Veseli 
Jožeki in vodje župnijske Karitas Cirkulane.
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Podarili so jim skromen prispevek za obnovo hiše.

navija svoj novi dom, kamor zaupala Ines Veljkovič, ki si 
se želijo preseliti čim prej. najbolj od vsega želi, da bi 
V marcu so stekla dela in sinova, devetletni Mirko in 
hiša že dobiva novo podo- dveletni Mark, dobila svoj 
bo, okvirno pa načrtujejo, da dom in bi lahko normalno 
bodo dela končana v juni- zaživeli. Haloze so jim takoj 
ju, nam je ob našem obisku prirasle k srcu in tukaj želijo

tudi ostati, še je dodala Ines, 
ki je bila vesela tudi dobro
delnega zneska harmonikar
ske skupine Veseli Jožeki iz 
Vidma.

Dobrih tisoč evrov so 
zbrali na letošnji glasbeno- 
humanitarni prireditvi Vese
lo na jožefovo in odločili so 
se, da pomagajo mladi dru

žini, ki ji vsak evro še kako 
prav pride. Na njihovem 
domu sta jim ček z veseljem 
izročila Jože Hrga in Jože 
Godec, pridružil pa se jima 
je še vodja župnijske Karitas 
Cirkulane Franc Tolič. Sicer 
pa dobri ljudje mladi družini 
še lahko pomagajo.

Partnerji Centra energetskih rešitev s svojimi rešitvami 
ne nosijo zgolj odgovornosti do okolja, ampak želijo s sku
pnim sodelovanjem pomagati tudi družbi. Tako je že ko
nec lanskega leta padla odločitev, da priskočijo na pomoč 
pri obnovi, kjer bo lahko vsako podjetje prispevalo del, 
za katerega je specializirano. Partnerska podjetja Petrol, 
Jelovica, Knauf Insulation in JUB želijo družini z dvema 
otrokoma sanirati hišo, ki je bila ob požaru v veliki meri 
poškodovana. Na ta način jim bomo omogočili dostojno 
in zdravo bivanje in prihranek energije.

Podpisane pogodbe med občinami in gasilci

Na letošnjem podpisu gasilskih pogodb na Ptuju.

V prostorih restavracije Gastro na 
Ptuju je bil v petek, 4. aprila, že 17. 
svečani podpis pogodb in aneksov k 
pogodbam o opravljanju javne gasilske 
službe v Območni gasilski zvezi Ptuj za 
leto 2014. S podpisom pomembnih do
kumentov so župani in podžupani vseh 
petih občin gasilcem znova zagotovili 
vse pogoje za nemoteno delo in razvoj 
v letu 2014.

Vseh pet občin bo v letu 2014 za de
lovanje gasilske organizacije in gasilskih 
društev v območni zvezi, za materialne 
stroške, izobraževanja, tekmovanja, 
zavarovanja in nabavo opreme, skupaj 
zagotovilo preko 400 tisoč evrov. V tem

Predsednik PGD Cirkulane Anton Kokot 
in poveljnik Ivan Tetičkovič na podpisu v 
družbi podžupana Franca Milošiča.

znesku niso zajete letošnje naložbe v ga
silstvu, ki tudi niso predmet podpisanih 
pogodb med občinami, zvezo in društvi.

Marjan Meglič, predsednik OGZ 
Ptuj, je ob podpisu aneksov povedal, da 
je ponosen na vse gasilce in skupaj opra
vljeno delo v preteklem letu. Posebej 
se je za dobro sodelovanje in podporo 
zahvalil vodstvu občin, gasilcem za iz
jemno delo, ki ga kot prostovoljci opra

vljajo s srcem, ob tem pa poudaril, da jih 
tudi letos čaka veliko dela in dogodkov. 
Dva od teh bosta povezana z okroglim 
jubilejem; v PGD Hajdoše bodo obele
žili 60-letnico, v PGD Prvenci-Strelci pa 
30-letnico gasilskega društva.

Besedilo in foto: TM
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Praktičen prikaz temeljnih postopkov oživljanja in rokovanja
z defibrilatorjem

V naši občini deluje Ci
vilna zaščita, v katero spada 
tudi enota Prve pomoči. Do 
sedaj so člani te enote tek
movali na različnih regijskih 
preverjanjih ekip PP CZ. 
Naša ekipa se je vedno do
bro odrezala. V lanskem letu 
je bila na tekmovanju, katere
ga soorganizator je bila naša 
CZ, celo na četrtem mestu, 
med skupaj osmimi ekipami.

Ker pa se je pokazala po

treba po ustanovitvi še ene 
ekipe, smo s pomočjo delav
cev Rdečega križa Ptuj orga
nizirali in izpeljali 80-urni 
tečaj za bolničarja. Tečaj je 
uspešno končalo 9 naših 
občank in občanov. Kot za
ključno dejanje je bil prikaz 
temeljnih postopkov oživlja
nja in načina uporabe defi- 
brilatorja. Vsak udeleženec 
je lahko praktično preizku
sil masažo srca in umetno

Izobraževanje bolničarjev seje končalo s prikazom temeljnih po
stopkov oživljanja in načina uporabe defibrilatorja.

Ekipo bolničarjev CZ Cirkulane je skozi izobraževanje vodila 
predavateljica Irena, ki ji je dala veliko novih znanj in izkušenj.

dihanje na lutki, kakor tudi 
postopek uporabe defibrila
torja. Poudariti moram, da 
je naš defibrilator v gasilskem 
vozilu in je vedno pri roki ob 
morebitnih intervencijah in 
zastojih srca.

Ob koncu se želim zahva
liti požrtvovalni predavatelji
ci Ireni, ki se je potrudila in 
nas popeljala skozi praktično 
prikazovanje omenjenih do
godkov.

Vsakdo se lahko znaj
de v situaciji, ko potrebuje 
pomoč. Ne bodimo le nemi 
opazovalci. Bodimo prvi in 
usposobljeni za dajanje prve 
pomoči.

Hvala vsem in vsakemu, ki 
priskoči na pomoč tistemu, 
ki jo potrebuje.

Ivan Tetičkovič,
podpoveljnik CZ občine 

Cirkulane

Obeležitev svetovnega dneva knjige in avtorskih pravic v
Knjižnici Ivana Potrča Ptuj

Svetovni dan knjige in 
avtorskih pravic, ki ga pra
znujemo od leta 1995, smo 
skupaj z obiskovalci naše 
knjižnice praznovali tudi 
ptujski knjižničarji.

Svetovni dan knjige se 
zgleduje po prazniku sv. Ju
rija, ko so Katalonci v en 
praznik združili več običa
jev oziroma praznikov; med 
drugim tudi praznik vrtnic, 
ki ima korenine v 17. stole
tju. Običaj je bil, da so fantje 
dekletom podarili vrtnico, ki

simbolizira lepoto, dekleta pa 
fantom knjigo, ki simbolizira 
znanje. Na ta dan so bili ah 
rojeni številni prepoznavni in 
pomembni svetovni pisatelji 
ah pa se spominjamo njiho
vih smrti. Zanimivost svetov
nega dneva knjige je tudi, da 
je tega dne podeljen presti
žni UNESCO naziv svetovne 
prestolnice knjige, s katerim 
se je leta 2010 ponašalo tudi 
naše glavno mesto Ljubljana. 
Svetovna prestolnica knji
ge za leto 2014 je nigerijsko 
mesto Fort Harcourt.

Domoznanski večer so združili s tradicionalnim knjižnim sej
mom, na katerem se predstavljajo založbe, s katerimi ptujska 
knjižnica poslovno sodeluje. Foto: Kristina Radej
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Slovenija je ena redkih dr
žav, ki praznik knjige in av
torskih pravic praznuje ves 
teden. Knjižnica Ivana Potrča 
Ptuj v tednu knjige vsako leto 
pripravi domoznanski večer, 
ki je namenjen predstavitvi 
avtorjev, ki delujejo na Ptuj
skem, ali prihajajo z našega 
območja ali pa so njihova 
dela vezana na naše območje. 
To so namreč kriteriji, po ka
terih avtorja oziroma gradivo 
štejemo kot domoznansko.

Domoznanski večer zdru
žujemo tudi s tradicionalnim 
knjižnim sejmom na našem 
dvorišču, na katerem se pred
stavljajo založbe, s katerimi 
poslovno sodelujemo. Se
jem poteka ves dan, veseli pa 
smo, da je bil dobro obiskan, 
k čemur so poleg ponudbe 
botrovale tudi ugodne cene.

V večernem delu smo za 
obiskovalce pripravili pester 
spored, ki ga je zaznamo
val literarni večer s Franjem 
Gnilškom, Haložanom in 
Ptujčanom, gospodarstveni
kom in ljubiteljem umetno
sti, ki je v letu 2012 izdal pe
sniško zbirko Življenja krog. 
Avtor nam je v razgovoru z 
Viktorijo Dabič predstavil 
omenjeno knjigo, ob tem 
pa spregovoril tudi o sebi 
in svojih izjemno bogatih 
življenjskih in delovnih iz
kušnjah. Ob tej priložnosti

mu je župan mestne občine 
Ptuj dr. Štefan Čelan podelil 
priznanje pečat mesta Ptuja 
z likom sv. Jurija. Pesmi iz 
njegove zbirke sta prebirala 
Ana Černivec in Miro Lesjak 
iz Kulturnega društva Cirku
lane.

Glasbeno so večer pope
strili mladi harmonikarji 
iz šole harmonike Primoža 
Zvira, harmonikarja, ki je na 
svetovnem prvenstvu v Sali- 
sanu v Italiji leta 2009 osvojil 
naslov svetovnega prvaka v 
igranju na diatonično har
moniko. Nastopili so Alen 
Orlač, Patrik Vidovič, Alen 
Živko, Denis Gajšt, David 
Lukner in Renato Kozel.

Knjižnica Ivana Potrča si 
že vrsto let prizadeva za pro
storsko ločitev Domoznan
skega oddelka na dva dela, 
in sicer na prostor, ki bo na
menjen hrambi gradiva, in 
prostor, ki bo namenjen za
poslenima in bralcem. Ideja, 
ki se nam je porodila v letu 
2013, je univerzalna in bi lah
ko služila kot vzor številnim 
drugim javnim zavodom pa 
tudi lokalnim skupnostim, 
kako priti poceni do kvalite
tnih idejnih rešitev, ne zgolj 
na gradbenem oziroma arhi
tekturnem področju, ampak 
tudi na številnih področjih 
javnega življenja in dela. V 
letu 2013 smo namreč k pri

Utrinek z literarnega večera s Franjem Gnilškom, Haložanom in 
Ptujčanom, gospodarstvenikom in ljubiteljem umetnosti, kije v 
letu 2012 izdal pesniško zbirko Življenja krog. Avtorje v razgo
voru z Viktorijo Dabič predstavil omenjeno knjigo.

Foto: Melita Zmazek

pravi idejne zasnove za preu
reditev Domoznanskega od
delka k sodelovanju povabili 
študente Fakultete za gradbe
ništvo, Oddelek za arhitektu
ro Univerze v Mariboru.

Skladno z dogovorom z 
vodstvom fakultete je bila 
kot koordinatorica projekta 
imenovana doc. dr. Kaja Po
gačar. Komisija, ki jo je vodil 
mestni arhitekt prof. Peter 
Gabrijelčič, je prejete idejne 
rešitve pregledala, jih ocenila 
in izbrala najustreznejšo reši
tev. Avtorji slednje so Mir zet 
Salkanovič, Žiga Blazinšek, 
Domen Prevejšek, Svetlana 
Vogrinec in Klara Vurzer, 
sicer tudi naj študentka me
stne občine Ptuj za leto 2013.

Izbrano idejno zasnovo je 
predstavila doc. dr. Kaja Po
gačar.

Zanimiv in dobro obiskan 
večer smo dodatno popestrili 
še z degustacijo pristnih ha
loških vin, ki jo je pripravilo 
podjetje Halo iz Cirkulan.

Že vrsto let se v Knjižnici 
Ivana Potrča Ptuj trudimo, 
da naši večeri, ki jih name
njamo bralcem, niso zgolj 
večeri, ampak so dogodki, ki 
z dobrim načrtovanjem, pre
finjeno izbranimi literarnimi 
in drugimi gosti zaznamu
jejo Ptuj in njegovo okolico. 
In tudi letošnji domoznanski 
večerje bil takšen.

Matjaž Neudauer

Vinarji od problemov do 
rešitev s skupnimi močmi

Vsi ljudje smo navajeni, 
da najprej o svojih težavah 
tarnamo in razglabljamo, 
šele nato se s problemi soo
čimo in jih poskušamo rešiti. 
Tako je tudi v Društvu vino
gradnikov in sadjarjev Ha
loze. Pogosto se srečujemo z 
najrazličnejšimi težavami, 
0 katerih najprej na veliko

razpravljamo, ter smo pre
pričani, da zanje ni rešitve. 
Ko pa sedemo skupaj in se 
pogovorimo, se vsaka težava 
začne počasi reševati.

Tako smo že pred novim 
letom začeli reševati pro
blem, ki je nastal v našem 
vinogradu pri Sv. Ani v Veli-

Vincekovanje s tradicionalno rezjo v Halozah.
(Foto: TM)
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kem Vrhu. Da bi omejili ško
do, ki je do tedaj nastajala na 
sadnem drevju in vinski trti 
zaradi koz, smo se dogovo
rili, da postavimo okrog cer
kve, vinograda in sadovnja
ka ograjo. Ko smo pridobili 
vsa potrebna soglasja, smo 
pričeli z napornim delom. 
Postavitev ograje je bila za

društvo velik finančni zalo
gaj in tudi veliko delovnih 
ur smo vložili, da je sedaj vse 
na svojem mestu. Projekta 
ne bi mogli izpeljati, če nas 
pri tem ne bi podpirali števil
ni donatorji, ki so prispevali 
sredstva v obliki materiala ali 
dela in nam s tem pomagali 
dokončati ta projekt. Ob tej

priložnosti se zahvaljujem 
tudi gospodu župniku, ki je 
bil vedno pripravljen na po
govor in na zelo dobro med
sebojno sodelovanje.

TRADICIONALNA VINCE- 
KOVA REZ

V januarju smo imeli tra
dicionalno Vincekovo rez, ki 
smo jo tokrat pripravili v so
delovanju z vinogradniki iz 
Vidma in Podlehnika. Vin- 
cekova rez je bila na vinoto
ču Maroh. Člani Turističnega 
društva Podlehnik so pripra
vili kulturni program, nasto
pili so Ljudski godci KD Vi
dem, organiziran je bil tudi 
pohod.

Na Vincekov god, 22. 
januarja, smo se še enkrat 
srečali. Tokrat v društvenem 
vinogradu, kjer smo opravi
li rez vinske trte. Kot vsako 
leto, smo v mesecu februarju 
imeli redni letni občni zbor. 
Člani smo se po uradnem 
delu občnega zbora še veselo 
družili ob kozarcu dobrega 
vina. Ob tem smo poklepetali 
o vsakdanjih težavah, s kate
rimi se vinogradniki srečuje
mo, o težavah z neurejenimi 
cenami vina, težavah s pro
dajo in promocijo naših vin. 
Ugotavljali smo tudi, da je 
vino premalo cenjeno. Tudi 
kultura pitja vina bi lahko 
bila na višjem nivoju, kar pa 
je predvsem odvisno od nas 
vinogradnikov. Pomembno 
je, kako svoje vino predsta
vimo drugim in predvsem 
kakšno vino jim ponudimo. 
Velikokrat opažamo, da se 
na javnih prireditvah ljudem 
ponudi nekvalitetno vino. 
Negativne izkušnje ljudi, ko 
se srečajo s slabim vinom, 
še bolj vplivajo na to, da se 
ne odločajo za uživanje vina. 
Kozarec dobrega vina ob hra
ni ne škodi.

Tudi letos smo opravili 
že tradicionalno rez modre 
kavčine pri Sv. Ani. Kot je že

v navadi, sta nas na rez po
vabila župan Janez Jurgec in 
skrbnik trte Zvonko Arnečič. 
Dogodka smo se udeležili v 
lepem številu. Naši člani so 
se v velikem številu udeležili 
tudi sadjarske delavnice, ki 
je potekala isti dan. Osnove 
rezi nam je pokazal Zvon
ko Arnečič, ki je ob pomoči 
drugih članov obrezal vso 
sadno drevje okrog cerkve 
v Velikem Vrhu. Dan so 
popestrili pevci mešanega 
pevskega zbora, ki so zapeli 
nekaj pesmi ob naši trti. Rez 
sta opravila župan in skrbnik 
ter napovedala dobro letino. 
Ob tej priložnosti smo raz
delili nekaj cepljenk, ki so 
potomke naše modre kav
čine. Ko bodo trte obrodile, 
vas vabimo, da najlepši grozd 
prinesete na našo trgatev in 
tekmujete v izboru najtežje
ga grozda. Po končani rezi 
je sledila pogostitev s »kisalo 
žtipo«, za katero je poskrbel 
župan. Druženja ob naši trti 
so vedno zelo lepa, zato jih je 
vsako leto več.

VINO PTUJ ŽE ŠTIRIIN
DVAJSET^

Vsako leto pripravimo 
tudi ocenjevanje vin VINO 
PTUJ, ki se odvija v Mino
ritskem samostanu na Ptuju. 
Na ocenjevanju so sodelovali 
številni vinogradniki iz raz
ličnih vinorodnih okolišev. 
Med najvišje ocenjenimi vini 
so bili tudi vzorci vinogra
dnikov iz naše občine.

Najbolje ocenjenega tra
minca in s tem prvaka sorte 
je imela kmetija AS Arnečič 
iz Gradišč, prvaka v sorti la
ški rizling pa sta domov od
nesla Olga in Milan Kolednik 
iz Gradišč, ki sta istočasno s 
tem vinom osvojila šampi
ona (to je najvišje ocenjeno 
vino) med polsuhimi vini. 
Šampiona med polsladkimi 
in sladkimi vini si je prislu
žil traminec, jagodni izbor,

Postavitev ograje okrog vinograda v Velikem Vrhu.
(Foto: Zvonko Arnečič)

Sadjarska delavnica pri cerkvi Sv. Ane.
(Foto: Suzana A. Z.)

Rez potomke modre kavčine, potomke najstarejše trte na svetu.
(Foto: Suzana A. Z.)
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Kmetije Pajnkiher iz Bolečke 
vasi.

Naj višje ocenjeno suho 
vino in s tem naziv šampion 
suhih vin je prejel sauvignon 
Franca Toplaka iz Dežna pri 
Podlehniku. Med prvake sort 
so se uvrstili še rumeni mu
škat, Mirko Sušeč, Ptuj; sau
vignon, Ivo Rajh, Draženci; 
renski rizling in sivi pinot, Ja
kob Svenšek, Sela. Vinogra
dnikom z najvišje ocenjenimi 
vini še enkrat iskreno čestita
mo, vsem, ki ste s svojimi vini 
sodelovali na ocenjevanju, pa 
se zahvaljujemo za udeležbo 
in vas vabimo, da se nam pri
družite še v prihodnje.

naravoslovni dan v
UČNEM VINOGRADU

Da se vinogradniki radi 
družimo, smo še enkrat do
kazali, ko smo se družili 23. 
4. z mladimi v učnem vi
nogradu v Velikem Vrhu. Z 
Osnovno šolo Cirkulane-Za- 
vrč že precej let zelo dobro 
sodelujemo. Letos so se nam 
pridružili učenci šestega ra
zreda iz Zavrča, ki so imeli 
naravoslovni dan v našem 
učnem vinogradu. Najprej 
smo jim v šoli pripravili kraj
še predavanje o vinski trti in 
vinogradništvu, kasneje pa 
so se nam pridružili pri delu 
v vinogradu. Pomagali so 
nam posaditi nekaj trsov. S 
to akcijo poskušamo krepiti 
medgeneracijsko sodelovanje 
in čim več mladih navdušiti 
za vinogradništvo. Ker se v 
naših vinorodnih Halozah 
»gorice« ne sadijo več tako 
Pogosto, smo vsaj tukaj mla
dim pokazali, kako se to dela. 
Kot se za vsako težko delo 
spodobi, smo tudi mi naš 
delovni dan zaključili z ma
lico, kije bila nekaj posebne
ga, saj smo jo pojedli čisto po 
domače »na omenki«.

Med prvomajskimi pra
zniki so se številni odpravili 
na oddih na morje ali kam v

planine, kjer je bilo letos pri
jetno hladno.

Da nam je bilo prijetno 
toplo, smo 2. maja prijeli za 
orodje in organizirali še eno 
delovno akcijo. Ko delamo, 
nas je vedno precej manj, 
kot takrat, ko se veselo dru
žimo in manj delamo. De
lovno akcijo smo imeli spet 
pri Sv. Ani, kjer smo morali 
poskrbeti za župnikove braj
de, ki jih je v lanskem poletju 
uničil orkanski veter. Podrla 
se je armatura in uničeni so 
bili tudi trsi. Zato smo se z 
gospodom župnikom dogo
vorili, da mu bomo pomaga
li urediti prostor pred kletjo, 
kjer so bile brajde. Pri nabavi 
materiala so nam pomaga
li sponzorji, za delo pa smo 
poprijeli sami. Les za brajde 
je podaril Marjan Kostanje
vec iz Stojncev. Posadili smo 
17 trsov modre frankinje, ki 
bo čez nekaj let nudila prav 
prijetno senco vsem poho
dnikom, ki se bodo ustavili 
na tem hribu. Da nam v pri
hodnje ne bo več potrebno 
malicati na »omenki«, smo 
na breg pripeljali novo mizo. 
Masivno hrastovo mizo, ki 
meri nekaj čez štiri metre, in 
pripadajoče klopi sta doni- 
rala Ana in Franc Zmazek iz 
Markovcev. Prostora je tako 
približno za osemnajst ljudi.

Da bodo brajde in miza 
dobro služili, smo prosili go
spoda župnika za blagoslov. 
11. maja smo pripravili vino
gradnikov dan v čast svetemu 
Urbanu. V cerkvi je bila sveta 
maša, po maši pa blagoslov 
brajd in druženje vinogra
dnikov in pohodnikov ob 
pečenkah in vinu. Ob tej pri
ložnosti je bil v sodelovanju 
s TD Cirkulane organiziran 
pohod po poti modre kavči- 
ne. Pohod je trajal približno 
tri ure z manjšimi okrepčilni- 
mi postanki na kmetijah ob 
poti. Letos prvič so si poho
dniki lahko ogledali tri nove

latnike, ki smo jih postavili, 
da smo lahko privezali šparo- 
ne. Tako so postale naše trte 
ob poti še opaznejše. Z vse
mi prireditvami, ki jih pri
pravljamo, se trudimo, da bi 
tudi naše Haloze postale bolj 
prepoznavne na zemljevidu 
Slovenije.

Še naprej vabimo Vas in 
Vaše prijatelje, da se družite 
z nami, obiskujete naše pri

reditve in povabite k nam še 
druge izven meja naše ob
čine. Skupaj poskrbimo za 
večjo promocijo in prepo
znavnost naših krajev. Vse, 
kar delamo, ne delamo samo 
zase, ampak za Vas, za naše 
potomce ter za vse, ki cenijo 
vino in vinogradništvo. Vino 
je sad trte in delo človeških 
rok.

Suzana Arnečič Zamuda

Druženje vinogradnikov na Vincekovo v Velikem Vrhu.
(Foto: Zvonko Arnečič)

Odličja na Vino Ptuj 2014. (Foto: Stojan Kerbler)

Letošnji dobitniki najvišjih priznanj na Vino Ptuj 2014.
(Foto: Stojan Kerbler)
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Nastopi Ljudskih pevcev Cirkulane
Delovanje skupine je kar 

aktivno. V lanskem letu 
smo imeli 27 nastopov po 
različnih krajih Slovenije. 
Nastopi so bili različni, kot 
so območna revija, regijska 
revija, rojstni dnevi, Abra
hami, praznovanja raznih 
obletnic in različno.

Za omenjeno so nastali 
finančni stroški, ki smo jih 
morali poravnati sami, ker 
donacija občine Cirkulane 
ni zadostovala. V lanskem 
letu nismo organizirali sa
mostojnega koncerta, ker fi
nančno nismo bili sposobni. 
Moram omeniti, da je bilo 
kar pestro. V letošnjem letu 
smo imeli že 7 nastopov, med 
katerimi smo se udeležili ob

močne revije. Ljudsko petje 
je ocenjevala Urška Šivic iz 
Glasbene matice Ljubljana. 
Letos, 5. aprila, smo organi
zirali samostojni koncert, ki 
se je imenoval Veseli večer z 
ljudskimi pevci in godci.

V programu je sodelovalo 
11 skupin, za smeh in dobro 
voljo pa sta poskrbela Dani
ca Cvetko in Tonček Žum- 
bar, ml.. Prireditev je bila po 
ocenah obiskovalcev in na
stopajočih enkratna. Urška 
Šivic pa nas je ob tej prilo
žnosti povabila v Ljubljano, 
v hotel Union, kjer smo na
stopili 23. aprila v restavraciji 
hotela. Zapeli smo 15 pesmi. 
Obiskovalci so želeli, da po
vemo, kakšne so bile pri nas 
navade za ljudsko petje, kdaj

se je ljudska pesem pela. Po
vedali smo, da smo nekoč 
prepevali ob ličkanju koru
ze, obrezovanju - »cufanju« 
perja, ob trgatvi, stiskanju 
grozdja, za koline, novo leto, 
tri kralje, svečnico. Fantje 
smo tudi zapeli, kadar smo

šli k dekletom. Ta večer je bil 
res nekaj posebnega in nepo
zabnega. Ljudski pevci bomo 
še naprej aktivno prepevali in 
sodelovali na prireditvah.

Jože Petrovič

FS Cirkulane bo svoje ime ponesla tudi v tujino

Eden izmed minulih nastopov je bil tudi naš tradicionalni kon
cert. Foto: Arhiv FS Cirkulane

Se še spomnite, kako ste 
nekoč zaplesali polko in val
ček ob praznovanju zaključ
ka težjih opravil? Ja, to je 
morda za nekoliko starejše 
le nostalgija, za vse mlade 
pa vprašanje iz zgodovine 
življenja babic, dedkov, pra
babic in pradedkov. Plesalke 
in plesalci FS Cirkulane bi 
na to vprašanje odgovorili 
sila preprosto. »Ohranjanje 
spomina na pretekle čase je 
ena izmed mnogih stvari, ki 
jih najdemo v naši zakladni
ci."

Ples in z njim povezano 
petje niti najmanj nista zgolj 
sled minulih doživetij. Za nas 
je to ena izmed sprostitev, 
kjer se lahko poveselimo in 
kujemo prijateljstva ter dobre 
odnose; konec koncev tudi 
trdo delo in odrekanja. Od
raz vsega tega je slej kot prej 
viden na naših nastopih. Le-

teh je minulo obdobje bilo 
kar nekaj, doma in drugod. 
Tokrat se lahko pohvalimo, 
da bomo naš ples in dobro 
voljo ponesli še v tujino.

Najprej se nam obeta 
krajša tridnevna turneja v 
sosednjo Avstrijo, kjer bomo 
našo kulturo pokazali in pri
kazali v več krajih. Za nas 
je posebej zanimivo, da ne 
bomo predstavljali zgolj ple
sa in petja, ampak tudi našo 
kulinariko. Ne bi bila iskre
na, če vam ne bi zaupala, da 
nam ta turneja prinaša prav 
poseben nasmeh na obraz, 
saj je to za nas po dolgem 
času še ena priložnost več, 
kjer bomo lahko širili do
ber glas o naši Sloveniji in o 
naših Cirkulanah tudi izven 
meja naše dežele.

Kaj kmalu za tem gosto
vanjem nas čaka tudi turneja 
konec tedna k našim prijate
ljem na sosednjo Madžarsko.

Sosedom bomo še enkrat do
kazali, da so naši plesi, naši 
kraji in naši ljudje posebnost 
in odličnost.

Veselega srca upamo, da 
bosta naše delo in trud po
plačana ter da je cilj, za kate
rim stremimo, na naši poti. 
Saj sami veste, kako je s ple
som. Obstajata dve možnosti. 
Ali te nikoli zares ne osvoji in

se zibaš v ritmu glasbe samo 
na kakšnih obletnicah, vese
licah in porokah ali pa plešeš 
z dušo in ples vzameš za svo
jega, tako kot mi - plesalke in 
plesalci FS Cirkulane.

Nina Gabrovec
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/z naše šale
in vrten

»Je vrtec res samo igra v peskovniku?«
Dragi majhni in veliki pri

jatelji, skorajda ne moremo 
verjeti, da se »počasi« tudi 
naše šolsko leto zaključuje. 
Dnevi med vrteškimi zidovi 
minevajo prehitro, a vendar
le z veliko mero učenosti, ra
dovednosti in neprestanega 
odkrivanja novosti. Priznati 
Vam moramo, da smo se tudi 
tokrat izkazali z vsakodnev
nimi dejavnostmi, ki jih je 
bilo na pretek. Če ste si do 
sedaj že uspeli ogledati našo 
spletno stran vrtca, ste že 
zagotovo seznanjeni z delom 
med našimi zidovi. Zagotovo 
pa obstaja še kakšna radove
dna »glavca«, ki bi pa želela 
slišati, kaj vse smo od decem
bra 2013 in do danes, ko že 
pišemo mesec maj, ustvarili 
in naredili. Pa poglejmo lepo 
po vrsti.

Meseca decembra smo si 
ogledali lutkovno predstavo

Snežko snežak, skupaj z otro
ki, ki niso vključeni v naš vr
tec. Predstava je bila nadvse 
hudomušna in prijetna. Spo
znali in doživeli smo gozdne 
živali, ob koncu pa z veseljem 
zakričali »Dedek Mrazzzzz« 
in skupaj z njim tudi zaplesali 
ter prepevali pesmice.

Ko smo se poslovili od 
starega leta z obljubo, da v 
novem letu poskušamo biti 
poslušnejši, vztrajnejši in še 
naprej radovedni, smo kaj 
kmalu organizirali delavnico 
s starši, kjer smo se ponovno 
odlično izkazali, tako v ude
ležbi, kot tudi v ustvarjanju. 
Tudi letos smo se že tradi
cionalne pustne povorke v 
Cirkulanah udeležili skupaj z 
otroki, starši in vzgojiteljica
mi iz vrtca Zavrč. Tokrat smo 
se predstavili kot pikapoloni
ce, ki so zaplesale po našem 
»trgu« v Varežu, in se odlič
no zabavali. Seveda smo

Folklorna dejavnost v vrtcu.

Zadovoljni nad pisankami.

Dan Zemlje - sajenje drevesa.

pustne dni izkoristili tudi v nega praznika smo velik po- 
dopoldanskem času, ko smo udarek namenili govoru in 
se lahko našemili v različne knjigi. Tako smo otroci imeli 
pustne like, si izdelali pustna možnost pokukati v vrteško 
pokrivala in priredili ples v knjižnico, se poučiti o pravil- 
maskah kar v naši avli. nem vedenju v knjižnici, ro-

Ob praznovanju kultur- kovati s knjigami, si narediti
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Obisk vrteške knjižnice.Najboljši na spomladanskem krosu v Cirkulanah.

Očistili smo okolico vrtca.

knjižna kazala, se seznaniti s 
pomenom »izposoja« knjige, 
predvsem pa prisluhniti pri
povedovanju pravljic naših 
prijateljev. In ker v našem 
vrtcu skozi vse šolsko leto 
izvajamo projekt domačega 
branja, katerega namen je 
predvsem druženje s starši 
ob »dobri« knjigi, smo ta
kšne dejavnosti z veseljem 
vključili v naš vsakdan.

Prav tako smo meseca fe
bruarja v našem vrtcu gostili 
gospoda Marka Juhanta, spe
cialnega pedagoga za motnje 
vedenja in osebnosti, ki nam 
je pripravil zelo prijetno, po
učno, predvsem pa sprošče
no in nasmejano predavanje 
za starše. In če se otroci še 
kako dobro zavedajo svojih 
pravic, je gospod Juhant to
krat malce »prebudil« naše 
starše, vzgojitelje in babice. 
V vsem tistem hitrem tempu

današnjega življenja je mar
sikdo »pozabil« na otrokove 
dolžnosti. Vsi se zelo do
bro zavedamo, da moramo 
otrokove pravice spoštovati 
in upoštevati, a vendarle se 
moramo soočiti tudi z dej
stvom, da je za dobro vseh 
nas pomembno upoštevati 
tudi otrokove dolžnosti.

Meseca marca nam je spo
mladansko sonce že kmalu 
pričelo mežikati in potrebno 
je bilo prebuditi že dolgo pri
čakovano pomlad. Če smo 
kape, šale in snežke »zabrisa
li« v omare, je bila tokrat na 
vrsti seznanitev s pomladan
skimi cvetlicami, cvetočimi 
drevesi, okrasitev garderob
nih omaric in sajenje cvetlic. 
Ja, tudi poklic vrtnarja smo 
spoznali, izkusili in bili nad
vse zadovoljni. Končni iz
delek posajenih cvetlic smo 
podarili našim mamam ob

Pred velikonočnimi prazniki smo spoznavali majhne prijatelje 
(piščančki, kokoške).

njihovem prazniku ter jih 
prav prijetno presenetili. 
Seveda pa presenečanja ob 
materinskem prazniku še 
zdaleč ni bilo konec, saj smo 
sodelovali tudi na proslavi 
ob praznovanju materinske
ga dne na osnovni šoli. Letos 
v nekoliko drugačni obliki. 
Če so se dosedaj na takšnih 
proslavah predstavili samo 
otroci iz starejše skupine, 
smo letos kot novost uve
dli nastop kar treh vrteških 
skupin. Tako smo se otroci 
iz skupine Škrati, Sončki in 
Pikapolonice odpravili na 
velik oder v našo dvorano, 
kjer smo zaplesali in prika
zali ples Zvezdice Zaspanke.

Ples in petje je tisto, kar 
imamo otroci najraje. In ker

je otroška radovednost brez
mejna, smo večkrat pokuka
li med naše folkloriste in si 
ogledali, kaj pravzaprav poč
nejo in kako poteka dejav
nost folklore v našem vrtcu. 
Večkrat so se nam predstavi
li s kakšno, nam nepoznano 
pesmico, velikokrat pa smo 
se tudi sami vključili med 
njihovo dejavnost in zabava 
je bila popolna. Tako smo 
folklorno petje, pozibavanje 
in otroške igre večkrat odple
sali tudi po našem hodniku, 
saj so igralnice vsekakor pre
majhne za takšno rajanje.

Ob prvih spomladanskih 
žarkih smo se z velikim vese
ljem zapodili tudi med naša 
igrala in igro v peskovnik.
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IgricaRazgibavanje na našem dvorišču.

Ker v našem vrtcu dajemo 
velik poudarek tudi gibanju 
v naravi, smo za seboj pustili 
že kar nekaj daljših poho
dov in pridno nadaljevali s 
projektom »Pohodništvo«. 
Ob bližajočem sončnem 
vremenu pa obljubimo, da 
bomo ponovno segli po na
hrbtnikih in se odpravili na 
že težko pričakovani pohod 
z malico.

Aprila smo nadaljevali 
projekt »Pasavček« in se pre
izkusili v vožnji z avtomobil
čki. Dan je bil zelo vznemir
ljiv, radoveden, predvsem pa 
zabaven in poučen. Prav tako 
smo imeli možnost ogleda 
otroške mednarodne varno
stne olimpijade, ki je pote
kala na igrišču pred samim 
vrtcem. Tako smo pridno 
navijali za kolesarje, a nam 
najzanimivejši so bili ravno 
Policisti in njihovi velikanski 
konji. Pogovor s policisti je 
bil prijeten. Izvedeli smo ve
liko novega, predvsem pa ob
čudovali konje in jim, v znak 
zahvale za obisk, poklonili 
jabolka. Prav tako je v me
secu aprilu potekala čistilna 
akcija, zato smo po zaščitnih 
rokavicah segli tudi mi ter se 
Podali po poteh, ki jih nepri
dipravi redno onesnažujejo.

Se vedno lepo in vestno 
skrbimo za higieno zob, zato 
Je tudi obisk tete Helene ve

dno prijeten in s pravljico 
obarvan. Ker se sami zelo do
bro zavedamo, da sta sadje in 
zelenjava ključnega pomena 
za naš zdrav organizem, smo 
v našem vrtcu izvedli tudi sa
dni dan, kjer smo ob pomoči 
dijakinje okušali in spozna
vali različne okuse ter se urili 
v tipanju z zavezanimi očmi.

Med redne obiskovalce 
naše hiške zagotovo lahko 
že zapišemo gledališčnike 
iz Maribora. Tokrat smo si 
ogledali dramatizacijo z na
slovom »Franček hoče biti 
prvi«, ki je bila ravno pra
všnja iztočnica za prihajajoči 
spomladanski kros, kjer smo 
ponovno dokazali, da je so
delovanje tisto, ki največ šte
je. Letos so se na spomladan
skem krosu predstavili otro
ci, ki bodo v jesenskih dneh 
zasedli šolske klopi, drugi pa 
močno navijali vsak za svoje
ga favorita.

Na obisku smo gostili tudi 
gospo Faniko Fras Berro, sve
tovalko za predšolsko vzgojo, 
kije izvajala hospitacijo med 
počitkom v našem vrtcu. 
Tako smo lahko otroci po
kazali, kakšen je pravzaprav 
naš počitek. Najprej smo 
prisluhnili prijetni pravljici 
za lahko noč, tisti, ki pa nas 
popoldanski spanec ne pre
mami, pa se zatekli v knjižni 
in likovni kotiček, kjer smo 
v tišini ustvarjali in poskrbe

li, da nismo prebudili tistih 
otrok, ki spanec še vseeno 
potrebujejo.

Kmalu so sledili veliko
nočni prazniki in potrebno 
se je bilo pripraviti tudi na 
»te« dobrote. Najprej smo 
s pogovorom in ob pomoči 
razne otroške literature spo
znali pomen praznika, ka
sneje pa pridno v vrtec prina
šali jajčka, ki so kar klicala po 
okrasitvi ali bolje rečeno po 
pisankah. Tako smo se tudi 
tokrat lotili različnih tehnik 
obarvanj. Nekateri smo le
pili pisan papir, drugi posuli 
barvne mrvice in zdrob ter 
makovo, spet tretji kuhali v 
različnih lupinah, vse pisan
ke pa zapakirali v unikatne 
velikonočne košarice ter jih 
odnesli domov.

22. aprila smo praznovali 
»dan Zemlje« in v ta namen 
na našem dvorišču posadili 
drevo (oreh). Najprej smo 
si ogledali sam potek sadi
tve drevesa, ga dobro zalili, 
kasneje pa v upanju, da nam 
čim prej podari mogočno 
senco, zapeli nekaj spomla
danskih pesmic.

Dela in veselja je bilo ve
liko, a tudi v prihodnje ne 
bomo dovolili, da bi nas po
letna vročina, ki šele prihaja, 
kdaj zaustavila. Do konca 
šolskega leta nas loči pravza
prav samo še nekaj mesecev.

V tem času imamo zapisane 
še velike načrte in prepričani 
smo, da nam jih bo uspelo 
izvesti.

Najprej se bomo udeležili 
mednarodnega spomladan
skega krosa vrtcev na Ptuju, 
si ogledali še zadnjo lutkov
no predstavo, se odpravili 
na daljše pohode z malico, 
zaključili in predstavili vse 
projekte, ki smo jih izvajali 
od meseca septembra 2013, 
organizirali zaključni piknik 
s starši, se poslovili od Mini- 
maturantov ter navsezadnje 
v upanju, da nam bo vreme 
dobro služilo, odpotovali na 
krajši izlet skupaj s starši.

Torej, dragi prijatelji ... 
naših dejavnosti je bilo ve
liko, mar ne? In ... ali še ve
dno menite, da je vrtec res 
samo »igra v peskovniku«? 
Mi se zelo dobro zaveda
mo, da temu ni tako. Vsaka 
dejavnost, vsak dopoldan 
in navsezadnje vsak »težek« 
ponedeljek so tisto, kar nas 
združuje. Veselimo se vsake
ga dne posebej, radovedno 
rastemo skupaj in se s pono
som zavedamo, da delamo 
dobro. Pa naj bo »muhast« 
ponedeljek, deževna sreda ali 
navsezadnje »igralni« petek.

Besedilo in foto:
Kolektiv Vrtca Cirkulane
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»Nekoč, pred davnimi 
časi, za devetimi gorami in 
devetimi vodami ...« Vsi, ki 
smo imeli v življenju srečo, 
da smo se srečali s pravlji
cami, poznamo na desetine 
nadaljevanj zgodb s takim 
začetkom. V dramatičnih in 
zabavnih zapletih nastopajo 
princeske in kraljeviči, kralji 
in kraljice, hudobne čarov
nice in prijazni palčki, govo
reče živali in pojoča drevesa, 
ki bijejo boj med dobrim in 
zlim, med prijaznimi in hu
dobnimi, med pravičnimi in 
krivičnimi...

Otroška domišljija ne po
zna meja.

Naši mladi pisatelji so v 
času, ko so še bili »vrteški«, 
živeli v čarodejnem svetu. 
Verjeli so, da miške in gose
nice lahko govorijo. Pridno 
so pisali zgodbe in zgodbice 
ter sodelovali v projektu Z 
domišljijo na potep z založbo 
Smar team iz Bevk. Njihova 
mentorica je bila gospa Lidija 
Tement.

Ponosni smo na vse pri

Literarna čajanka
spevke, ki so se zaiskrili v 
glavah naših piscev, zato jim 
iskreno čestitamo. Na lite
rarni čajanki, kije potekala v 
petek, 21. 2. 2014, so se nam 
predstavili Nina Hercog, 
Maja Zavec, Daša Dizdare- 
vič, Jan Vidovič, Tian Fajfar, 
Niko Zamuda, Taja Štum- 
berger, Nina Krajnc, Nina 
Prašnički, Neja Kelc, Tilen 
Resman in Teo Črešnik.

Večer se je zaključil s pri
jetnim druženjem ob dobro
tah in čaju naših gospodinj.

Dragi starši! Srečni ste 
lahko, če se zmorete med 
igro s svojim otrokom znova 
vživeti v njegov ČAROBNI 
SVET. Če se vam to posreči, 
lahko ne le bolje razumete 
svoje otroke, temveč ponov
no spoznate nekaj o vas sa
mih, nekaj, kar ste že davno 
pozabili.

»Življenje je najlepša pra
vljica,« je bil eden zadnjih 
stavkov naj večjega pravlji
čarja vseh časov Hansa C. 
Andersena.

Marica Zebec

Utrinki s čajanke.

Foto: Simon Simonič

Jurka Burka in mlade brihte
V tem šolskem letu so naši učenci brali zbirko zabavnih 

domišljijskih zgodbic z naslovom Jurka Burka in mlade brih
te. V teh zgodbicah nastopajo čisto običajni mulci in frklje z 
različnimi lastnostmi in problemi ter nadvse neobičajna čari- 
baba Jurka Burka. V mesecu oktobru smo se odločili za sode
lovanje na nagradnem likovno-literarnem natečaju V čarobni 
svet po sledeh Jurke Burke. Učenci so brali zgodbe, likovno in 
literarno ustvarjali ter se zabavali ob Jurkinih dogodivščinah. 
V mesecu aprilu, ko praznujejo knjige, so prejeli trije učenci 
naše šole nagrade za svoje izdelke. Nagrajeni učenci, Lion Ko
kot, Minea Gabrovec in Ela Obran, so se udeležili podelitve 
nagrad, ki je potekala 16. aprila v knjižnici v Kamnici, kjer je 
bila tudi otvoritev razstave nagrajenih izdelkov.

Lik Jurke Burke pa je nasmejal in navdušil staro in mlado 
tudi na pustni povorki v Cirkulanah. Otroci iz vrtca in učen
ci šole so se tega dne predstavili z različnimi liki iz zgodbic 
- pikapolonice, čarovnice Jurke, mlade čarovničke, kavboji, 
krokodili, bonboni ...

V petek, 25. aprila 2014, pa se je Jurka potikala po Cirkula
nah in našim učencem zagodla marsikatero »jurkasto«. Resje, 
tega dne so nas v športni dvorani obiskali ustvarjalci knjižne 
zbirke Jurka Burka in mlade brihte. Pisateljica Jasna Markuž
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je učencem povedala, kako se ji je »zgodila« Jurka Burka. Od
ločila se je, da zgodbe zapiše, izda in poišče ilustratorja. To 
je postal Simon Sanda, ki pa nas na ta dan zaradi nujne za
držanosti ni mogel obiskati. Piko na i pa je dodala čarovnica 
Jurka Burka - naš knjižni lik, ki je skakala po dvorani, med 
občinstvom, trdo pristajala na zadnji plati. Prizore iz knjig 
je pripovedovala tako prisrčno, coprniško, da ni nihče ostal 
ravnodušen. Zelo nas je nasmejal njen »coprniški« smeh. Lik 
čaribabe Jurke je odigrala gledališka igralka Mojca Partljič. 
Učenci 4. a razreda so pripravili igrico Žiga, kisla kumarica. 
Poželi so bučen aplavz, saj so se zelo potrudili in nas nasme
jali. Kdo pa je Žiga? Žiga je knjižni junak, deček, ki je zelo 
siten, če se stvari ne odvijajo po njegovi volji. Drži se tako 
kislo, da tudi svojim bližnjim pokvari razpoloženje. Edina, ki 
je navdušena nad njegovo tečnobo, je čaribaba Jurka, ki ima z 
njim poseben, nadvse strašen namen. Žiga si z vsemi močmi 
prizadeva, da ga ne bi uresničila ... Kako se zgodba konča, pa 
si preberite v knjigi Žiga, kisla kumarica.

IN KAJ SO NAM POVEDALE NAŠE »MLADE BRIHTE« PO
ZAKLJUČKU BRALNE ZNAČKE?
- Navdušena sem bila nad igrico. Tjaša, 2. a
- Najbolj všeč mi je bila čarovnica Jurka Burka. Žan, 2. a
- Užival sem, ko se je Jurka delala mrtvo. David, 2. a
~ Vesela sem bila darila - svinčnika in urnika. Julija, 2. a
~ Všeč mi je bila moja sestrica, ki je igrala Jurko Burko.

Jan, 2. a
- Všeč mi je bil Žiga, ko je pačil obraz. Zala, 2. a
~ Všeč so mi bila darilca in moj brat, ki je igral Žigo. Ti

len, 2. a
~ Zbrano sem poslušal pisateljico in izvedel, kako si je izmi

slila zgodbe o Jurki Burki. Sebastjan, 2. a
~ Všeč mi je bilo, da se je ravnateljica vsem zahvalila in nas 

pohvalila. Valentina, 2. a
~ V telovadnici je bilo vse polno čarovnic. Nela, 2. a
~ Všeč mi je bilo, da smo se lahko pogovarjali z Jurko Bur

ko. Taja, 2. a
~~ Čestitala bi 4. a razredu za igrico. Tamara, 2. a

- V igrici mi je bila všeč PIKA ČARI POKA. Eva, 2. a
- Zelo všeč mi je bila igrica Žiga, kisla kumarica. Uživala 

sem v napovedovanju kulturnega programa. Kaja S., 4. a
- Predstava je bila super. Prevzela me je tudi pisateljica Ja

sna Markuž. Lea, 4. a
-Najbolj všeč mi je bilo takrat, ko je v telovadnico naenkrat 

prišla Jurka Burka in je na ves glas kričala. Dobili smo 
tudi svinčnike in urnike. Maja, 2. c

-Všeč so mi bili učenci 4. a razreda, ko so nastopali v igri
ci. Lana, 2. c

-Najbolj mi je bilo smešno, ko je Jurka Burka padla po tleh. 
Maja, 1. a

-Ko je Jurka Burka počela smešne stvari, sem se zelo sme
jal. Amadej, l.a

-Vse mi je bilo všeč. Anže, 1. a
-Najbolj mi je bilo smešno, ko se Jurka Burka ni mogla ne

hati smejati. Ela, 1. a
-Všeč mi je bila igrica o Žigu. Nik, 2. c
-V igrici mi je bil najbolj všeč Žiga, smešna je bila tudi Jur

ka Burka, ko je padla po tleh. Tian, 2. c
-Bilo je zelo smešno. Aljoša, 2. c
-Všeč mi je bila mala čarovnica, ko je čarala in v kotel me

tala začimbe. Sara, 2. c
-V igrici mi je bilo všeč, ko sta ata in mama kregala Žigo, 

ker ni ubogal. Lara, 2. c
-Jurka Burka je hotela Žigo vložiti kot kislo kumarico. Ko 

je pogledal v svoje srce, se je rešil iz njenih krempljev. 
Mirko, 4. a

-Jurka Burka je na ves glas kričala in smo se ji vsi smejali. 
Janja, 2. c

-Všeč mi je bil Žiga, ki je skoraj postal kisla kumarica. Všeč 
mi je bilo tudi to, da je prišla v šolo prava Jurka Burka. 
Niko, 2. c

-Ko je prišla prava čarovnica, sem se najprej prestra
šil. S svojim obrazom sem oponašal kislo kumarico.
Erik, 3. a

-Všeč so mi knjige o Jurki Burki. Tilen, 2. c
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Preberite še literarne prispevke, v katerih nastopa čaribaba Jurka Burka.

ALSTARKE
PRIPOVEDUJEJO

(domišljijski spis)

Te alstarke so bile last neke deklice s pegastim nosom in 
temnimi lasmi. Bila je stara 12 let, tako kot jaz. Zelo rada jih 
je nosila. Podarila ji jih je Jurka Burka, tako kot meni. Ker je ta 
deklica z desno nogo vedno udarjala v pločnik, je desna peta 
na teh mojih supergah oguljena. So zelo izrazito fluorescen- 
tno-roza barve, a so že malo sprane. Zelo jih imam rada, ker 
so lepe in imajo dušo. Ko jih nosim, kar čutim, kako pločnik 
udarja v mojo desno peto.

Nekega dne sva z mojo sestrično Ano šli nakupovat. Do 
mene je prišlo dekle, staro kakšnih 18 let, in mi reklo: »Ti 
imaš moje alstarke!« Začudeno sem jo pogledala in ji odvr
nila, da mi jih je dala za rojstni dan prijateljica Jurka. Dekle 
se je zasmejalo in dejalo, da jih je tudi njej za 12. rojstni dan 
podarila Jurka. Z Ano sva jo povabili na pijačo. Sedele smo 
v lokalu in dekle je povedalo, da ji je ime Tanja. Rekla mi je: 
»Vidiš desno peto? Odrgnjena je, ker sem se z njo vedno na-

VELIKA ZMAGA JANIJA TREPETLA
Jani je Burki pomagal najti bika, saj si je zelo želel dobiti 
vstopnico za vlak. Bika je privabil s šopom peteršilja, skočil 
nanj in ga zgrabil za rogove. Ko je Jani lovil bika, je premagal 
strah. Jurka Burka je bila vesela, da je končno našla Torka 
in se bo lahko z njim udeležila tekmovanja. Jurka Burka je 
spoznala,da ji je bikec pobegnil zaradi enake težave, kot jo 
je imel Jani. Tudi Torka je bilo zelo strah nastopati. Jani se 
je odločil, da se bo vrnil domov. Naslednji dan se je odlično 
odrezal z nastopom pred sošolci. Poslušali so ga z odprtimi 
usti in niso mogli verjeti, da pred njimi res stoji Jani, tisti Jani, 
ki ni izustil niti besede. Od tistega dne je za njih postal junak 
in ne strahopetec.

Večkrat razmišljam, kaj bi storil jaz, če bi se znašel v takem 
položaju kot Jani. Prebral bi veliko knjig, ki govorijo o pre
magovanju treme. Doma bi za starše in sorodnike pripravil 
lutkovno predstavo. Potem bi verjetno izgubil tremo pred 
nastopi in bi mi bilo lažje tudi v šoli. Nekoliko treme pred 
nastopi imam tudi jaz. Zbrati moram vse moči, da opravim 
nastop. Doma se postavim pred ogledalo in nastopam. Snov 
pogosto predstavim tudi staršem. Vedno me spodbujajo in 
me prepričujejo, da bom tudi v šoli uspešen. Z veliko napora 
mi uspe in takrat sem zelo ponosen nase. Podobno rešitev 
treme bi svetoval tudi sošolcu. Če mu to ne bi pomagalo, bi 
zaprosil za pomoč še koga drugega, mogoče šolsko svetovalno 
delavko. Po prebrani zgodbi o Janiju sem veliko razmišljal. 
Jani seje zaradi svoje težave odločil, da odide od doma in to v

Knjiga Velika zmaga Janija Trepetla me je zelo navdušila in 
prevzela. Prebral sem jo v rekordnem času. Janija je mučila 
ena velika nadloga, ki jo ima veliko učencev, in sicer trema 
pred javnim nastopanjem. Jani je bil odličen učenec, pripra
vljal je zelo dobre referate. Ko se je znašel pred tablo in bi mo
ral izbrano temo predstaviti sošolcem, ni mogel izgovoriti niti 
ene besede. Predstavljal si je same grozne stvari in začel se je 
zelo potiti. Zaradi tega so se mu sošolci smejali in mu govorili, 
da je strahopetec. Nekega dne je pripravljal referat o Aleksan

dru Velikem. Ker 
ga je nastopanja 
postalo zelo strah, 
se je odločil, da bo 
pobegnil k stricu v 
Nemčijo. Pripravil 
je potovalko z naj
nujnejšimi stvarmi 
in se odpravil na 
železniško postajo. 
Tam pa se je zanj 
začela prava dogo
divščina. Spoznal 
je čarovnico Jurko 
Burko, ki je lovila 
nevidnega bikca, 
po imenu Torko.

JURKA BURKA

Jurka Burka je 
prijaznega srca. 

Jurka Burka čuva 
nas vsak dan.

Ko pa pride nesreča, 
vsem pomaga, 

ker je prijaznega srca.

Iva Petrovič, 6. a

lašč zaletavala v rob pločnika.« Pogledala sem peto in res! Bila 
je oguljena in malo nacefrana. Tanja mi je rekla, da moram 
paziti nanje, ker so bile njene najljubše. To sem ji obljubila in 
še vedno jih zelo rada obujem.

Če ne bi pazila na njene alstarke, mogoče danes ne bi bili 
prijateljici.

Veronika Polajžer, 7. a
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Nemčijo. Za takšen korak moraš biti kar pogumen. Jaz tega ne 
bi naredil, saj sem še premlad, da bi lahko potoval sam. Jani 
se je v zgodbi pravočasno vrnil domov, tako da starši sploh 
niso vedeli za njegovo dogodivščino na železniški postaji. 
Janija vidim kot dobrega, pozitivnega fanta, ki ima težavo 
s tremo pred tablo. Je pa s pomočjo čarovnice Jurke Burke 
postal pogumen, celo predrzen fant. Včasih me moja domi
šljija tudi ponese v svet, v katerem se srečam z Jurko Burko. 
Dogodivščine z njo so vedno zanimive in takrat pozabim na

vsakdanje težave. Ob Jurki Burki sem sproščen in komaj ča
kam, kaj bo zopet »ušpičila«. Zgodbe o Jurki Burki in mladih 
brihtah so me zelo navdušile, zato bom prebral kar vse. Pa še 
vas povabim na potovanje z Jurko, ne bo vam žal.

Nino Kokol, 6. a

Uredila in zapisala:
Marica Zebec

DOGAJALO SE JE
- V mesecu aprilu smo se vozili z av

tomobilčki (Jumicar). Veliko smo 
se naučili o prometu. (Niko)

- V šoli smo pri likovni umetnosti 
izdelali jajčka in košarice iz karto
na. (Nik, Alen, Janja)

- Za velikonočne praznike sem 
obiskala babico. Tam smo pokali 
s karbidom. Z mamico sem doma 
barvala jajčka, nato sva šli k maši.
(Neja)

- Zanimivo mi je bilo, ko smo se 
vozili z avtomobilčki. Vozili so nas 
učenci iz 4. razreda. (Maja, Tilen)

- Doma sem med velikonočnimi 
prazniki barval jajčka. Pri tem mi 
je pomagala mama. (Alen, Sara,
Aljoša, Janja)

- Zelo mi je všeč pomlad, saj je vse zelenelo in veliko sem 
lahko zunaj. (Sara, Aljoša, Nina)

- Pri projektu Pasavček smo iz kartona izdelovali različna 
vozila. Izdelal sem džip. (Tian)

- V teh dneh sem veliko zunaj, saj je toplo vreme. Vsak dan 
jaham konjičke, božam žrebička, hranim muce in konje. 
(Lana)

- Doma smo za velikonočne praznike na jajčka lepili raz
lične nalepke. To sem delal skupaj z bratrancem, sestrico, 
bratom, atijem in mamo. (Tilen)

- Zelo všeč mi je bil projekt Pasavček. Med drugim smo 10 
dni preverjali, če smo v avtomobilu pripeti. (Lara)

- Za velikonočne praznike je najin očka skupaj z bratcema 
in sosedom pokal s karbidom. Mamici sva pomagali pri 
kuhanju in peki potice. (Lucija, Katarina)

- Med prazniki sem zraven atija in bratranca pokal s karbi
dom. Z mamico sva barvala jajčka z različnimi barvami. 
(Blaž)

Maja Zavec 2 c

Neja Kelc 2 c

Učenci 2. c razreda 
Foto: Metka Kokol
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Naša hiša

Naša hiša je rdeče barve, vogali pa so beli. Ima tri balkone, 
dva spredaj in enega zadaj. Na balkonih še zaenkrat ni ograje, 
a bo kmalu. Spredaj so štiri okna, zadaj pa vrata na teraso in 
stopnice, ki vodijo na podstrešje. Tam bo nekoč moja soba. V 
hiši so trenutno štiri sobe. Streha je rdeče barve, na desni ob 
hiši pa sta dva dimnika. Na terasi so stoli in miza. Naša hiša 
še ni popolnoma končana, a mi je v njej vseeno všeč.

Taja Potočnik, 3. a

Moj dom

Moj dom je v Gradiščah.
Stanujem v hiši, ki je zelene 
barve. Ima tudi balkon. Na 
njem rastejo rože. Ob hiši je 
garaža. Imamo veliko dnev
no sobo, ki je povezana s ku
hinjo. V njej so še štiri sobe, 
v katerih spimo. Hiša je bila 
zgrajena leta 1969. Hišo smo 
že obnovili in ji naredili novo 
fasado.

Teo Črešnik, 3. a

Velikonočni prazniki

Velikonočne praznike sem preživel z družino na Hrvaškem 
pri babici. Večino časa je bilo slabo vreme, zato se skoraj ni
smo mogli igrati zunaj. Ko je bilo suho vreme, sva z atom 
streljala s karbidom. Zvečer smo zakurili kres in se zraven 
zabavali. Kljub slabemu vremenu so prazniki hitro minili. 
Veselim se že prvomajskih in upam, da bo takrat lepše vreme.

Leon Krajnc, 3. a

Moja soba

Imam svojo sobo. Je vijo
ličaste barve. Ob steni so po
stelja, omara, predali in miza. 
Na mizi imam knjige, učbe
nike, papir in pisala. V omari 
imam zložena oblačila. Pod 
posteljo imam različne igrače 
in izdelke, ki jih sama izde
lujem. Na tleh imam svetlo 
rjavo preprogo, na steni pa 
imam narisano princesko. 
Ob oknu visi zavesa. Na ste
klu so nalepljene nalepke. V 
svoji sobi se rada igram in 
izdelujem različne likovne 
izdelke.

Na izletu

Na velikonočni ponedeljek smo se z druži
no odpravili na izlet v Ljubljano. Najprej smo 
se sprehodili po mestu in odšli do Prešerno
vega spomenika. Peljali smo se tudi z ladjico. 
V restavraciji Sokol smo se okrepčali, nato 
pa odšli na Ljubljanski grad. Ogledali smo 
si notranjost gradu in si ogledali tudi film. V 
Ljubljani smo si ogledali tudi parlament. Proti 
večeru smo se vrnili domov. Imeli smo se zelo 
lepo.

Daša Dizdarevič, 3. a

Patricija Milošič, 3. a

Risba Nik Arbeiter 2 c
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JUMICAR V CIRKULANAH
Tudi v tem šolskem letu sodelujemo 

v mednarodnem projektu Pasavček. V 
projekt so bili vključeni učenci 1. a, 2. 
a, 2. c in starejša skupina otrok iz vrtca 
z njihovimi mentoricami. Projekt je po
tekal skozi celo šolsko leto. Izvedli smo 
veliko različnih dejavnosti. Uresničili 
smo vse zastavljene cilje. Naučili smo 
se veliko novega o varnosti v prometu. 
Zdaj vsi vemo, kaj je red - RED JE VE
DNO PAS PRIPET.

Projektno delo je bilo letos zaključe
no s posebnim dogodkom. V sredo, 2.4. 
2014, so prišli v Cirkulane avtomobilčki 
podjetja JUMICAR. Tega dogodka so 
se udeležili vsi učenci šole in starejša 
skupina otrok iz vrtca. Večji učenci so

bili vozniki v avtomobilčkih, mlajši pa 
sopotniki.

PREDSTAVITEV PROGRAMA JUMI
CAR SLOVENIJA

Program JUMICAR je izobraževalni 
program preventivne vzgoje otrok v ce
stnem prometu. Poučuje otroke, kako 
se vesti v prometnem okolju, tako da so 
postavljeni v vlogo voznika in doživljajo 
dogodke, kot jih opaža in zaznava voz
nik v pravem prometu.

NAMEN PROGRAMA JUMICAR
Tokrat smo spoznali, kako nas na 

cesti vidi voznik, kako težko je vozilo 
pravočasno ustaviti, kako pomemben je

varnostni pas, predvsem pa, da se vo
znik kljub previdnosti včasih ne more 
pravočasno odzvati, če se otrok neprevi
dno in nepričakovano vključi v promet.

KDO NAM JE TA DOGODEK OMOGO
ČIL?

Izvajanje programa JUMICAR sta 
omogočila Svet za preventivo in vzgojo 
v cestnem prometu občine Cirkulane 
ter Občina Cirkulane. Za ta poučen in 
zanimiv dogodek se jima lepo zahvalju
jemo.

Mentorice mednarodnega projekta
Pasavček

VOZIMO SE NAOKROG ...
V sredo, 2. aprila, smo se učenci naše šole preizkusili v sko

raj »ta pravi« vožnji z avtomobili. Obiskali so nas predstavniki 
programa Jumicar in nam predstavili, kako se vesti v prome
tnem okolju. Tudi sami smo se postavili v vlogo voznika in 
vsaj malo doživljali dogodke, kot jih opaža in zaznava voznik.

Najprej smo v naši učilnici imeli enourno predavanje. 
Takrat nam je gospod Zmago na zanimiv in poučen način 
predstavil, kako prečkati cesto in opazovati promet. Njegov 
moto je bil: Mirna hoja in opazovanje. Vsi učenci smo si ga 
dobro zapomnili.

Zatem smo se v skupinah po dva razreda odpravili na šol
sko asfaltno igrišče, kjer je bil pripravljen poligon. Mi smo se 
vozili skupaj s 6. razredom. Najprej smo pozorno poslušali 
navodila. Postavili smo se v štiri vrste in vsak prvi iz vrste je 
bil na vrsti. Vozil se je natanko pet minut. Kmalu smo ugo
tovili, da je vožnja naporna in ni tako preprosta, kot se zdi 
na prvi pogled. Paziti smo morali tudi na prometne znake, 
na to, kdo ima prednost, in še hkrati gledati semafor. Mnogi 
smo pri tem podrli kakšen znak ah pa smo celo skoraj pov

zročili nezgodo. K sreči je bila to samo vaja, ki nam je lepo 
pokazala, kako pomembno je opazovati promet in pri tem 
tudi razmišljati.

Doživljaj zapisali učenci 5. a razreda.
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KO BOM VELIK, BOM
Nogometaš, ker sem navijač kluba NK Zavrč in so igralci 
(predvsem Jure) moji idoli. Jure 
Gasilka, ker bi rada pomagala ljudem. Monika 
Pevka, saj ko pojem, se mi zdi, da sanjam svoje sanje. Pa ata 
pravi, da imam lep glas. Marina 
Nogometaš, ker rad nabijam v gol. Nejc 
Policist, ker bi lovil tatove in ustavljal avtomobile. Mitja 
Mizar, ker me veseli obdelovanje lesa in izdelovanje predme
tov. Delal bi rad sam. Igor 
Prodajalka, ker mi je preprosto všeč. Anja 
Frizerka, ker bi uporabljala veliko zanimivih pripomočkov. 
Andreja

ČUDEŽNO DREVO
Nekoč, nekdaj, pred davnimi časi, so živeli trije pastirji. In 

ravno tisti čas je razhajala huda bolezen, kuga. Vsi trije pastir
ji so zboleli. Nekega dne so izvedeli za čudežno drevo in se ga 
odpravili iskat. Hodili so dneve in dneve, dokler niso srečali 
čarovnice. Pozdravila jih je in vprašala, ali bi ji naredili uslu
go. Povedali so, da bi, a imajo hudo bolezen, kugo, in iščejo 
čudežno drevo, da jih pozdravi. Rekla jim je, da ima tudi sama 
nekakšne želje, vendar jim jih ne more zaupati. Povabili so jo s 
seboj, da skupaj poiščejo čudežno drevo. Hodili so in hodili in 
le prispeli do čudežnega drevesa. Ravno, ko so pastirji hoteli 
povedati svojo željo, je čarovnica iz žepa potegnila čarovniško 
palico in jih hotela začarati v svoje hlapce. A najmlajši je to 
opazil in se z bratoma vrgel k drevesnim koreninam. Zato se 
je urok od čarobnega drevesa obrnil vanjo in okamnela je za 
vse večne čase. Bratje pa so isti hip ozdraveli in živeli srečno 
do konca dni.

Dunja in Igor, 5. a

Pevka, ker rada pojem. Dej a
Vojak, ker rad gledam vojaške filme. Niko
Strojna šola bi mi dala znanje, saj rad ustvarjam. Alen
Frizer, to si želim iz dna srca. Dominik
Mizar, saj rad delam iz lesa. Tomi
Arhitekt, narisal sem že načrt svoje hiše, spoznam pa se tudi 
na materiale. Žan
Natakarica, saj spoznaš veliko ljudi in se lahko dosti pogo
varjaš. Tamara

Želje zapisali učenci 5. a razreda.

MAČEK, PES IN OVCA
Nekoč sta živela maček Miki in pes Piki. Bila sta še mla

diča in veliko sta se igrala. Počasi sta odraščala in igre je bilo 
vedno manj. Ko pa sta odrasla, so se šele začele njune težave. 
Živela sta v isti hiši in imela sta premalo prostora. Ves čas sta 
se prepirala. Naneslo pa je, da je neki dan mimo prišla ovca 
Ota. Vprašala ju je: »Zakaj se prepirata?« Odgovorila sta, da 
imata premalo prostora. Oti se je takoj porodila ideja, saj 
je bila bistra ovca. »Eden od vaju naj si zgradi svojo hišo!« 
Ampak, kateri bo to? Seveda, to bo maček Miki, saj je pravi 
»ded«. In si jo je res. Čez čas sta našla vsak svojo ljubezen: 
Miki Mikico, Piki pa Pikico. Tudi Ota si je našla svojega Ota. 
Vsakemu paru se je v zakonu rodilo pet otrok in srečno so 
živeli do konca svojega življenja. Beeeeee.

Žan in Jure, 5. a

IZGUBLJENA POMLAD
Osebe: Piki, Riki, ga. Pomlad, Bazliko 

in Pikec
Nekega dne sta se Riki in Piki odpravila 

na igrišče. Sicer je bil že maj, a pomlad 
še vedno ni hotela priti, zato je bilo še 
vedno vse v snegu ...

RIKI: Joj, ta sneg mi gre že tako na 
živce. Kdo bi si mislil, da bo maja še 
snežilo.

PIKI: Ja, prav imaš. Po snegu se sploh ne 
da brcati žoge.

Takrat pa se je Rikiju posvetilo ...
RIKI: Pojdiva poiskat gospo Pomlad! 

Mogoče pa je samo zadremala in je 
pozabila, da je že maj!

PIKI: Pojdiva! Najprej pa pojdiva k meni

domov in si pripraviva popotnico.
RIKI: Prav. (In sta šla k Pikiju.) Jaz bom 

naredil sendviče s sirom in salamo. Pa 
ti?

PIKI: Jaz bom poskrbel za pomarančni 
sok in poiskal mamine najboljše pi
škote.

In sta šla - čez gozd, zasnežene travnike 
in prišla do vinograda. Tam sta srečala 
nekoga zelo zanimivega ...

PIKI: Kdo pa si ti?
PIKEC: Kako si nevljuden! Mladi go

spodič, te mama ni naučila, da se, še 
posebej neznance, najprej pozdravi in 
se jih vika!

RIKI: Oprostite gospod. Moj prijatelj ni

veliko z mamo, saj hodi v službo, zgo
daj odhaja in pozno prihaja in zato ...

PIKEC: Dovolj, dovolj opravičevanja! 
No, kaj res ne vidita, kdo sem!? Jaz 
sem jež vendar! Oh, ta današnja mla
dina še ježa ne prepozna. No, moje 
ime je Pikec.

PIKI: Me veseli GOSPOD PIKEC JEŽ. 
Jaz sem Piki in to je moj najboljši pri
jatelj Riki.

PIKEC: Mene pa malo manj veseli, 
da sem te spoznal GOSPODIČ PIKI 
NEVLJUDEN. Kaj pa sploh delata 
zunaj!? Ob takem mrazu bi morala 
biti za pečjo, na toplem. Ah ja, ja, saj 
vem. Nestrpna sta, a ne? Zunaj je sneg

Glasilo občine Cirkulane



namesto sonca, pa se vama v mesecu 
maju noge kar same podijo naokoli in 
sta se kljub velikemu mrazu odpravila 
na potep.

RIKI: Ah ne, ne. Res je, da sva se naveli
čala snega, a je razlog drugačen. Iskat 
greva gospo Pomlad, da odžene sneg.

PIKI: Pridružite se nama! Tudi vi ste se 
verjetno že naveličali tako groznega 
vremena. Vpisali se bomo v zgodo
vino, ker bomo rešili svet pred veli
kim opustošenjem, ki ga lahko naredi 
zima. A pridete??

PIKEC: Prav, prav, pa grem. Saj vidim, 
kako si me želita zraven! Na čelu vama 
piše PRIDITE ZRAVEN. Samo culo si 
pripravim, pa lahko gremo, gospodiča 
Riki in Piki.

Pikec sije pripravil culo in vsi skupaj so 
šli iskat gospo Pomlad ...

PIKI: Lačeeen sem! Noge me bolijo! Že
jen sem in, in ...

PIKEC: Nehaj se pritoževati! Nikoli ne 
bomo našli gospe Pomladi, če boš tako 
tečnaril! Ne razumem, kako si lahko 
taka mevža, pa se hočeš vpisati v zgo
dovino!

RIKI: Ah, gospod Pikec. Oba sva utru
jena. Se lahko malo odpočijemo? Pro
sim?

PIKEC: Naj vama bo. Če priznam, sem 
tudi jaz že zelo utrujen. Aha, tukaj 
si lahko spočijemo! Vzemita malico 
iz nahrbtnika! Kosili bomo! In tukaj 
bomo spali.

Živim v Cirkulanah. Do šole imam 
blizu. V šolo hodim peš. Naša hiša je 
na gričku. Blizu je nogometno igrišče. 
Tja grem včasih na tekmo. Navijam za 
Cirkulane. V Cirkulanah živi tudi moja 
babica. Velikokrat jo obiščem.

Tjaša Bratušek

Stanujem v Malem Okiču 17. Živim v 
hiši. V šolo me pripeljeta mama ali oče. 
Imam zelo daleč do šole. V mojem kra
ju živi tudi moj sosed Blaž. Pri nas so 
pašniki in gozdovi. Moj kraj mi je všeč.

Zala Fridauer

Doma sem v Slatini. Naša hiša stoji 
na visokem hribu. Okrog hiše imamo

Prišli so namreč do velike smreke, ki je 
upogibala veje do tal. Tam so preno
čili, zjutraj pa ...

BAZILKO: Dobro jutro, zaspanci! Zbu
dite se! Dan je krasen in škoda bi ga 
bilo prespati, zato hitro na noge!

RIKI: Ah, kaj? Ja, v redu, sem že buden 
... Kdo pa ste vi, gospod?

BAZILKO: Ne ti meni gospod, fantek. 
Reči mi kar Bazilko, čuj! Od kod ste, 
kolegi? Kaj pa delate?

PIKEC: Ne ti nam KOLEGI! Mi smo 
zate gospod in dva mlada gospodiča, 
ki se ju vika, saj se bomo vpisali v zgo
dovino! Kaj delamo in od kod smo, pa 
se vas prav nič ne tiče in sploh ...

PIKI: Ah, Bazilko. Ne brigaj se zanj. 
Preveč je vljuden, da bi se midva, ki 
sva po naravi nevljudna, zmenila zanj. 
Midva z mojim najboljšim prijateljem 
Rikijem sva iz Zelene Doline, GO
SPOD PIKEC JEŽ pa je iz vinograda. 
Iščemo gospo Pomlad, ker je očitno 
zaspala in pozabila, da je že maj. Se 
nam pridružiš?

BAZILKO: Z veseljem se vam pridru
žim Piki, Riki in GOSPOD PIKEC 
JEŽ! Tudi jaz sem se naveličal večnega 
snega in ledu! Kaj še čakamo? Ajde, 
gremo!

In so šli. Čez hribe in doline. Dokler 
niso prišli do lepe, s slakom poraščene 
hiše. Le kdo živi v njej ...

RIKI: Kakšna lepa hiška! Le kdo živi 
tu??

Moj kraj
vinograd in vrt. Imamo lep razgled. 
Opazujem lahko tudi druge kraje.

Žan Feguš

Živim v Velikem Vrhu. Pri hiši ima
mo vinograd. Blizu hiše je hlev. V njem 
je veliko kokoši. Pri hiši imamo igrala. 
Zunaj je vrt in sadovnjak. V sadovnjaku 
rastejo sadna drevesa.

Tamara Emeršič

Živim v Brezovcu. Pri nas je hrib. Ko 
je sneg, je cesta ledena. Do šole je daleč. 
Doma imamo rože, želim si še ograjo. 
Vesela sem, da je moj kraj čist.

Nela Brlek

PIKI: Mogoče pa tu živi gospa Pomlad! 
Potrkajmo!

VSI: Ja, potrkajmo!
TOK, TOK, TOK!
GOSPA POMLAD: Kdo je? Kdo me sre

di zime budi?
VSI: Mi smo! Riki, Piki, GOSPOD PI

KEC JEŽ in Bazilko! Ste vi gospa Po
mlad?

GOSPA POMLAD: Oh, potem pa le 
noter. Ja, jaz sem gospa Pomlad. Le 
zakaj ste prišli k meni? Saj vendar ve
ste, da pozimi spim.

PIKEC: Ah, gospa Pomlad, saj ni več 
zima! Mesec maj je že! Zaspali ste. 
Lepo vas prosim, da odženete zimo!

GOSPA POMLAD: Ojojoj! Pa je res že 
maj! (Gospa Pomlad pogleda na kole
dar.) Takoj bom uredila.

GOSPA POMLAD stopi iz hiške in ...
GOSPA POMLAD: Veter jugozaho

dnik, zavej! Zavrti krošnje dreves! 
Sončece zlato, zasijaj! Raztali snežno 
odejo! Ptičice ljube, zapojte! Priženi
te nam krasno glasbo sveta! Tako. Pa 
sem. Zdaj, zdaj se bo vse stopilo. Hitro 
v hišo, da komu kaj ne pade na glavo!

Vse se je začelo topiti. Zavel je prijeten 
veter, sonce je posijalo in ptički so 
zapeli najlepše pesmi sveta. Kmalu je 
bilo vse v cvetju! Riki, Piki, gospod 
Pikec Jež in Bazilko so se zadovoljni 
odpravili domov.

Igrico zapisali in pripravili: 
Igor, Dunja, Niko, 5. a

Živim v Pristavi 14 a. V Pristavi je ve
liko travnikov. Imamo tudi njive. Blizu 
nas teče potok. Rad ga opazujem.

Jan Vidovič

Stanujem v Paradižu 89 b. Živim v 
hiši. Zunaj imamo vrt in pasjo utico. 
Do šole se pripeljemo z avtom.

Sebastjan Kokot

Živim v Medribniku 22. Živim v do
lini. Okrog so tudi hribi. Pri nas imamo 
posajen divji kostanj. Ob hiši so trije 
grmi. V šolo se peljem s šolskim kom
bijem.

David Jurgec
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Preselili smo se v novo hišo v Cir
kulanah. Pri nas so travniki, njive in 
potoki. Okrog je nekaj gričev. Všeč so 
mi travniki, ker na njih cvetijo rožice. 
Pri šoli imamo veliko novo telovadnico. 
Našo staro telovadnico prenavljajo, zato 
moramo biti ob njej previdni.

Taja Štumberger

Živim v Gradiščah. Z družino hodim 
po hribu na sprehode. Ob hiši je vrt. Na 
njem raste zelje, solata in korenček.

Eva Šegula

Stanujem v Brezovcu lic. Živim na 
hribu. Doma imamo njivo. Na njej pri

delamo krompir. V šolo grem z ded
kom.

Nik Brlek
Doma sem v Pristavi. Naša hiša je 

na hribu. Pod njo je dolina. Blizu nas 
je gozd. V njem se večkrat igram. Rada 
poslušam ptičje petje.

Valentina Juhart

Živim na hribu v Gradiščah 130. 
Imamo hišo in hlev. V hlevu imamo 
bike, kravo, raco in kokoši. Okrog hiše 
imamo rože. Zunaj imamo vrt in hiško 
za psa Carlija.

Tilen Resman

Živim v Cirkulanah. To je lep kraj. Po 
ravninah so travniki in njive. Na njivah 
raste koruza ali pšenica. Imamo staro 
cerkev z visokim zvonikom. Imamo 
veliko igrišč. V Cirkulanah v šoli mi je 
lepo.

Julija Maučič

Naša občina se razprostira med 
haloškimi griči in dolinami. Pri nas 
je vse zeleno, obdaja nas čista narava. 
Veseli smo, da živimo v tako lepem 
kraju. Naši občini čestitamo ob nje
nem prazniku.

Učenci 2. a z učiteljico

Ogled studia SIP TV v Dornavi
V petek, 4. 4. 2014, smo z učenci 

ŠNO obiskali Studio SIP TV (Televizije 
skupnih internih programov) v Dorna
vi, kjer nas je prijazno sprejel g. Branko 
Veselič. V uvodnem delu nam je pred
stavil pomen delovanja in oddajanja za 
bližnjo in daljnjo okolico ter navduše
nost ljudi, ki radi spremljajo različne 
oddaje, obujajo spomine in ob tem ob
čutijo ponos.

Najprej smo si ogledali zgornje pro
store, kjer poteka računalniška mon
taža različnih tv-oddaj. Lahko smo si 
ogledali posnetke naših občin. Prostor 
je simpatičen in omogoča kakovostno 
delo. Hkrati je potekalo sproščeno 
snemanje, ob čemer so se naši učenci 
pošteno nasmejali ... Iz majhnih stvari 
nastanejo velike, pomembne ... Beseda 
je nanesla tudi na valeto in ideje za pro
gram, kjer je pogostokrat dobrodošel 
kakšen video. Eden od zaposlenih nam 
je spregovoril o načinu dela, o progra
mu v šoli za medijskega tehnika. Zatem 
nas je pot vodila skozi osrednji prostor, 
kjer izvajajo popravila televizorjev, in 
nato v kletne prostore, kjer je simpa
tični snemalni studio z računalniškim 
kabinetom. Tukaj odpravijo vse napake, 
mašila v posnetku. G. Branko je naredil 
kratek posnetek, kjer smo z nekaterimi 
učenci spregovorili o našem predmetu, 
1. oddaji šolskega radia, Radia Hit Va- 
rež, ter o našem delu nasploh. Seveda 
z nekaj napakami, ki pa jih je g. Branko 
v trenutku izbrisal. In potem smo lahko

jjil ■t 1
Mladi novinarji na obisku v Dornavi, na lokaciji televizijskega studia.

Foto: TM

rekli, da smo bili uspešni...
Čas nam je zelo hitro minil in bilo 

je zelo zanimivo. Učenci so izvedeli 
kar nekaj novih podatkov in pokaza
li navdušenost pri delu s tehniko. Ob 
zaključku smo prejeli lepa darilca za 
učence ter se dogovorili za nadaljnje 
sodelovanje ... Mogoče tudi za kakšno 
mini oddajo o delu in življenju na OŠ 
Cirkulane-Zavrč.

Irena Vesenjak, 
učiteljica OPB in ŠNO 

na lokaciji Cirkulane
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Spoznavali smo države Evropske unije
V soboto, 10. maja 2014, 

so se učenci izbirnega pred
meta Srečanja s kulturami 
pod mentorstvom učiteljev 
udeležili osrednje prireditve 
projekta mladih Spoznava
mo države Evropske unije 
na Ptuju, na dvorišču Mi
noritskega samostana svetih 
Petra in Pavla.

Tam je 27 osnovnih in 
srednjih šol predstavilo eno 
izmed članic EU. Kot je v na
vadi že od začetka projekta, 
naša šola predstavlja državo 
Grčijo. Letošnja tema so bile 
kulturne znamenitosti te de
žele.

Učenci so kar nekaj ur z za
nimanjem ustvarjali na temo 
antične Grčije. Na naši stoj

nici so si radovedni obisko
valci lahko ogledali raznolike 
plakate s predstavitvami kul
turnih znamenitosti Grčije, 
Atensko akropolo, kip bogi
nje Atene, sliko postavnega 
Zeusa, maketo grške ladje, 
grško gledališče ter zložen
ke, na katerih so bile pred
stavljene najpomembnejše 
znamenitosti dežele Grčije.

Ob 10. uri se je začel kul
turni program, v katerem so 
šole predstavile značilnosti 
svoje države tudi na odru. 
Naši učenci so zaplesali v rit
mu plesa Sirtaki. Spremljal 
nas je Jure Zavec na električ
ni kitari.

Po končanem programu 
smo se odpravili v ptujski 
Europark, kjer smo v zrak

Zgodilo se je
Star sem bil približno 10 let ali še mogoče manj. V sobi sem 

nekaj delal na računalniku. Bila je zima in zapadlo je kar nekaj 
snega. Okrog tretje ure popoldan me je poklical oče, naj mu 
grem pomagat kurit odpadke. Z veseljem sem se mu pridružil na 
travniku, kjer je imel oče že vse pripravljeno za kurjenje.

Rekel mi je, naj prinesem vžigalnik, časopis in vile. V čebel
njak sem šel po vžigalnik, k starim staršem pa po časopis. Ko 
sva začela z očetom kuriti, sem užival vsako sekundo. Ker sem 
pozabil prinesti vile, se je ponje odpravil oče, jaz pa sem se igral 
okoli ognja in vanj metal plastenke. Naredil sem si veliko snežno 
kepo, s katero sem se nekaj časa igral, dokler mi ni padla na rob 
ognja pod na pol raztaljeno plastenko. Segel sem v ogenj in kar 
naenkrat začutil močno bolečino. Velika kaplja raztaljene pla
stenke mi je padla na mezinec leve roke.

Bolelo me je, zelo me je bolelo, a se nisem jokal. Ugriznil sem 
se v jezik, stiskal zobe in si s kepo hladil prst. Ves čas meje zelo 
peklo. Kljub bolečinam sem si počasi spravljal plastiko s prsta.

Končno se je oče vrnil z vilami. Začel sem mu razlagati, kaj 
se mi je zgodilo, in ga prepričeval, da me ne boli preveč. Bil je 
zelo zaskrbljen. Vprašal me je: »Zakaj te boli vsaka majhna stvar, 
to pa te ne?« Kljub bolečinam sem se mu nasmejal, si vzel kos 
ledu in se odpravil nazaj v sobo. Med igranjem igrice sem si še 
naprej ohlajal prst, ki me je pekel že veliko manj.

Čez nekaj časa se mi je rana zacelila, kot spomin na dogodek 
je ostala brazgotina. Tako kot vse brazgotine, me ta ne boli. Ko 
pogledam roko, se še vedno spomnim, kaj se mi je zgodilo.

Tadej Gomilšek, 8. a

Ekipa osnovnošolcev OŠ Cirkulane-Zavrč z mentorico Suzano 
Petek na Ptuju, na srečanju mladih in spoznavanju kulturnih zna
menitosti držav EU.

Foto: Arhiv OŠ

simbolično spustili modre mov in s seboj prinesli lepe 
balone z evropskim znakom, spomine na evropsko obar- 
Zadovoljni in že malce utru- van dan. 
jeni smo se skupaj vrnili do- Suzana Petek, mentorica

Čistilna akcija v okolici 
šole

V petek, 11. 4. 2014, smo se učenci OŠ Cirkulane-Zavrč 
potrudili in pomagali očistiti šolsko okolico. V dopoldanskem 
času smo izvedli čistilno akcijo, ki so seje udeležili učenci in 
učitelji. Učenci nižjih razredov so čistili v bližini šole, starejši 
pa smo se sprehodili ob glavni cesti do zdravstvenega doma, 
igrišča. Hišnik je poskrbel za rokavice in vreče, v katere smo 
metali odpadke, ki se jih je našlo kar nekaj. Služilo nam je lepo 
vreme, zato je bilo čiščenje zanimivejše in zabavnejše. Učenci 
smo radi zunaj na soncu, na svežem zraku.

Med odpadki je bilo največ plastičnih vrečk, papirčkov in 
cigaretnih ogorkov. Čistili smo približno eno šolsko uro. Po 
končani akciji smo se vrnili k pouku.

Čiščenje mi je bilo všeč, saj smo s tem naredili dobro delo. 
Menim, da bi morali imeti več takšnih akcij. Sleherni posa
meznik bi moral bolj skrbeti za čisto in zdravo okolje.

Urška Brodnjak, 8. a
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Spomladanski športni dan na velikem igrišču v
Cirkulanah

V torek, 8. aprila, smo imeli učenci OŠ Cirkulane-Zavrč 
športni dan na velikem travnatem igrišču v Cirkulanah. Tekli 
smo na 60 in 600 metrov. Tudi vrtec nas je obiskal in se nam 
pridružil pri teku. Imeli smo zelo dobre rezultate. K nam so 
prišli teč tudi učenci iz Zavrča. Na koncu so nam učitelji, 
učiteljice in ravnateljica razdelili medalje. Med tekom smo

dobili še malico in sok. Na koncu smo pospravili tribune in 
krenili proti šoli. Počutili smo se odlično, ker je bil sončen 
dan in ker smo nekaj naredili za svoje zdravje.

Lea Finžgar, Kaja Slapničar, 4. a
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Literarni prispevki Mateje Muršec
Spoznanje Začarani krog

Je življenje res samo to, 
kar imam tukaj in zdaj?
Deroča reka,
ki ne ve za svoj izliv?
Ta čas,
ki mi kot pesek drsi med prsti?
Nenehni občutek praznine, 
nemoči, samote?

Kdo me bo čakal na drugem bregu, 
ko po tej ozki brvi 
prečkam reko življenja?
Kdo mi bo slepcu ponudil roko, 
da mi noga ne zdrsne iz začrtane poti?
Kdo mi pokaže,
kaj je na drugi strani hriba,
ko me človeška radovednost prisili,
da pogledam čez?
Pa čemu sploh vprašanja, 
ko vem, 
da boš tam ti - 
nasmejana in lepa kot vedno.
Z odkritim materinskim ponosom 
me boš stisnila v objem.

Je sploh kdo štel, 
kolikokrat sem že rekla, 
da grem in ne bom se vrnila, 
da ne bom te ljubila?
Pa se vedno znova, dan za dnem, 
ujeta v zanko lastnih laži 
zbujam s tvojim imenom.
Sama pred sabo skrivam bolečino, 
ko kar tako mimo greš, 
ko tako sva si vsak sebi.
Vse misli nate skrila sem pod preprogo časa.
Živela bom dalje, ne ozirajoč se na včeraj.
Gledaje srečne pare, se sprašujem,
kje sva se zgrešila,
ali je sreča le naju obšla.
Iskaje odgovor, se zavem,
da ti si moj jutri, danes in včeraj,
da brez tebe mene ni.
Vzela bi tvojo bolečino med svoje dlani, 
pa me samo preveč boli.
Moje naročje je kot nerodovitna njiva, 
od kar te ni v njem.
Morda bi si morala dati novo priložnost.

In spet boš mati in spet bom sin.
Življenje. Želje
Odsev sonca na morski gladini, 
sledi dežnih kapelj na okenski šipi, 
vrisk in smeh otrok, 
bolečina na obrazu matere, 
pesem uličnih godcev, 
beračeva prošnja ...

Rada bi ujela dan, preden se stemni.
Z žulji posejanimi dlanmi 
segla po nežni površini večera.
Sanjala o dnevu, 
ki umira.

Takšno je pač življenje, 
tisoč že let bilo in tisoč še bo.
Tu smeh, tam jok, 
včeraj se v jutri preliva.

Rada bi v zavetju tvoje ljubezni 
spremljala rojstvo dneva.
Skupaj s tabo opazovala ljubezen trav
in si ob zvezdnem utrinku zaželela trenutek večnosti.

Danes še v množici, 
jutri spet si sam.
Takšno je pač življenje
zate in zame, za vse na tem planetu.

Včasih, samo včasih bi rada ob sebi čutila nekoga, 
ki me ljubi in zame živi.
Da bom takrat vedela, 
da je vredno živeti.

Ne moreš kar mimo spominov.
Sprejmi, kar čas ti prinaša.
Pusti, kar s sabo odnaša.
Ker takšno je pač življenje.
Ujemi čas med razprte dlani, 
reci zbogom minulim trenutkom.
Takšno je pač življenje na tem svetu!

Rada bi v zavetju večera pomahala soncu v slovo, 
izročila luni pozdrave zate, 
zvezdam želje zašepetala.
Rada bi s šopkom cvetja nekomu polepšala dan.
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Športni dan v aprilu
V torek, 8. 4. 2014, smo na OŠ Cirkulane-Zavrč organi

zirali športni dan. Vse se je odvijalo na travnatem igrišču v 
Cirkulanah. Ob 8.30 so se pripeljali učenci z lokacije Zavrč 
in lahko smo začeli z atletskim trobojem. Pomerili smo se v 
teku na 60 in 600 m ter v metu vortexa. Najprej nam je ravna
teljica namenila nekaj spodbudnih besed, nato pa smo urno 
poskakali s tribun. Skupaj s športnimi pedagogi smo se ogreli

in pričeli z metom vortexsa. Na športnem dnevu je sodeloval 
tudi vrtec, ki se je odlično odrezal. V teku na 600 m smo se 
pošteno namučili in vsak se je potrudil po svojih najboljših 
močeh. Na koncu smo prejeli medalje in se izmučeni odpra
vili proti domu. Upam, da bomo še več dni preživeli zunaj, 
na športen, zdrav način.

Tamara Križnjak, 9. a

Pohod po Bračičevi planinski poti - prva etapa
V Planinskem društvu Cirkulane v naš program dela zapisali cilj - pre- 

smo se letos ponovno odločili, da bomo hoditi vse tri etape naše Bračičeve pla-

Cirkulanski planinci so v domačem okolju doživeli veliko lepega.

HAL O

ninske poti.

Udeleženci pohoda smo se zbrali 15. 
februarja ob 8.00 v Cirkulanah, pri roj
stni hiši dr. Vladimirja Bračiča, nasproti 
farne cerkve Svete Barbare. Pridružili so 
se nam tudi planinci sosednjih planin
skih društev in nekaj ljubiteljev poho
dništva. Do Gruškovskega burna smo 
hodili približno uro in pol, kjer smo že 
prijetno utrujeni lahko uživali v lepem 
razgledu. Pot smo nadaljevali do konč
ne postaje - Bratuškove domačije. Tam 
smo si ob prijetnem klepetu odpočili. 
V Cirkulane smo se dobre volje vrnili 
peš. Vsi udeleženci pohoda smo preži
veli veliko lepih in prijetnih trenutkov.

PD Cirkulane
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Haloško belanska beseda
O odločitvi, da je Društvo za oživi

tev gradu Bori v svoj program dela v 
preteklem letu zapisalo sestavo slovarja 
našega narečnega govora, smo poročali 
na več mestih, tudi v tem glasilu. Po do
brem letu dela na projektu lahko pove
mo kaj več o vmesnih rezultatih. Doslej 
je zbranih preko šest tisoč besed, ki so 
ali izvirne izgovora našega okolja ali pa 
se zaradi posebnosti glasovnega sistema 
in oblikovanja besed izgovarjajo druga
če kot v slovenskem knjižnem jeziku. 
Pri zbiranju besed sodeluje z različno 
intenzivnostjo več kot deset sodelavk in 
sodelavcev, ožja petčlanska skupina pa 
poleg zbiranja besed išče način in uskla
juje pravila, po katerih naj bi slovar v 
čim večji meri zadovoljil pričakovanja 
rojakov in narečne stroke ter verodo
stojno ovekovečil materni jezik vseh, ki 
s(m)o se na območju občine Cirkulane 
rodili in je bil ta govor naš prvi jezik 
sporazumevanja.

Govor je namreč izražanje misli z 
besedami, za kar pa so poleg besed po
trebna tudi pravila in zakonitosti njiho
ve namenske uporabe; to je precej več, 
kakor samo abecedni seznam besed z 
razlago pomena v slovarju. Govor ali 
jezik je ena od najpomembnejših pr
vin, s katero se prepoznava določena 
družbena skupina. Narečno besedje in 
govor sta značilna za ožje geografsko 
območje in ljudstvo, ki ima skupne ko
renine, skupne ustanove, skupne inte
rese in skupno zgodovino. Zato narečni 
govor ni pomemben le z vidika razvoja 
jezika, s čimer se ukvarjajo jezikoslov
ci (lingvisti), ampak je tudi pokazatelj 
kulturne tradicije nekega zamejenega 
območja. Jezik oziroma narečje, ki ga 
govorimo Belani, imenovali ga bomo 
belanski guč, je tako sestavina naše kul
turno zgodovinske tradicije. Kot takega 
smo narečje dolžni verno zapisati in ga 
na ta način ohraniti bodočim rodovom, 
ki se bodo prej ko slej spraševali o svojih 
koreninah in tradiciji. Narečnim govo
rom manjših sredin, kot so Haloze in še 
posebej območje Cirkulan, danes grozi, 
da se bodo stopila in izgubila v govorici 
tako imenovane globalne vasi. Škoda bi 
bilo, če bi Belani zamudili priložnost 
današnjega trenutka, ko še lahko popi

šemo stanje belanske besede, kakršno 
so nam predniki razvili in ohranjali od 
nekdaj.

Zakaj domorodci govorimo raje o 
belanskem govoru kot o haloškem na
rečju?

Zmotno je pogosto slišano in tudi 
zapisovano mnenje, tudi učenih dia
lektologov, da obstoji (enoten) haloški 
dialekt. Ta trditev izvira bodisi iz povr
šnega poznavanja bodisi iz nezmožnosti 
prepoznavanja razlik, ki so očitne med 
govori od vzhoda do zahoda Haloz. Lju
dje na območju Zavrča govorijo precej 
drugače kot oni v Žetalah ali Stopercah, 
tako različno, da si drznem trditi: Belani 
smo po govorici bliže prleškemu kot že- 
talskemu ali stoperškemu govoru. Da bi 
ta trditev lahko dobila strokovno potr
ditev, moramo Belani za prepoznavnost 
in narečne posebnosti našega materne
ga jezika storiti kaj sami. Projekt slovar
ja je lahko prvi naš tovrstni korak.

Kaj bodo značilnosti slovarja?
Slovar bo obči »Slovar belanskega 

guča«. Vseboval bo besedje vsakodnev
nega govora, predvsem takšnega, ki še 
ni podlegel vplivom govorov okoliških 
krajev in bližnjih mest, govora, ki ga 
uporabljajo avtohtoni (tu rojeni in tu 
bivajoči) prebivalci v tradicionalnih 
sredinah. Pomemben prispevek naj bi 
dali predvsem ljudje starejše generacije, 
ki so svoje življenje prebili v domačem 
kraju in ki v domačem okolju govorijo 
še »po domače«. Njihov besedni zaklad 
bo jedro našega slovarja. Ne bo pa se 
mogoče izogniti tudi besedju, ki ga v 
vsakdanje življenje Belanov prinaša 
splošen družbeni razvoj, za kar bodo 
dodali svoj prispevek predstavniki sre
dnje in mlajše generacije.

Pri ustvarjanju slovarja se tudi ne bo 
mogoče izogniti posebnostim narečne 
izgovarjave, kar bo nedvomno trši oreh 
kot pa samo zbiranje besed. Vokalni 
sistem belanskega guča je dokaj pester 
in bogat s posebnostmi. Poleg osnovnih 
samoglasnikov, ki jih v slovenskem jezi
ku zapisujemo s črkami a, e, i, o in u, naš 
govor namreč vsebuje tudi posebne sa- 
moglasniške glasove, ki jih bomo zapi
sovali z razširjenim naborom pismenk

in tako utemeljili fonetično abecedo 
belanske narečne podskupine:

ozki a (a), ki glasovno leži med a- 
jem in o-jem (jaz, Jaka, zaka, dlaka, 
Fidabar)

glas, ki leži med a-jem in e-jem in ga 
bomo zapisovali z nemškim a-jem (pja, 
pra, svatek, preklali, zati)

ozki e (e), ki je glasovno med e-jem in 
i-jem (gnes, ferma, cecek, tema, Treza) 

ozki o (o), katerega glasovni položaj 
je med u-jem in o-jem (hojka, bobovec, 
oviden, morje, Orbetar)

glas, ki leži med u-jem in i-jem in 
zanj uporabimo nemško črko ii (tu, 
žiipa, viiletje, kiirjak, luč)

Polglasnika a v belanskem govoru ni 
slišati oziroma ga povprečen poslušalec 
ne zaznava. Kot vidimo, belanski guč za 
verodostojnost izgovarjave torej zahteva 
dopolnitev slovenske abecede z nasle
dnjimi fonetičnimi pismenkami:

a, a, e, o in ii; v nekaterih primerih 
bosta potrebna še zlogotvorna soglasni
ka r in j.

Ker navedeni vokali v izgovarjanju 
niso vedno enake dolžine in so včasih 
poudarjeni, drugič pa niso, bo za čim 
bolj veren izgovarjalni zapis narečne
ga govora potrebno uvesti še znak za 
podaljšanje posameznega vokala (:), 
kakor tudi znak, ki pokaže, kje je me
sto naglasa ('). Ne bo namreč dovolj, če 
bomo hoteli besede belanskega govora 
zapisati tako, da jih bo nekdo razumel, 
pravilno prebral in izgovoril. Za primer 
navajam besedo pariti. Bralec ne ve, če 
s tem mislimo, da gre za obdelavo s paro 
(na primer pariti vinsko posodo), ali pa 
to pomeni, da spravljamo/sestavljamo 
skupaj dva konja ali dva človeka ali celo 
dva predmeta, kjer pač gre za par (dvo
jico) oseb ali stvari. Da bi prepoznavali 
razlike, bomo za zapisovanje besed pre
vzeli pravopisna pravila, ki so v veljavi 
pri drugih narečnih pisavah:

'pariti, kar pomeni obdelovati s paro, 
'pa:riti, kar pomeni združevati dve 

bitji ali dva predmeta.
Podobno je pri besedah motika (ki je 

lahko orodje ali pa otroška igrača), od
visno od tega, če o izgovorimo ozko in 
kratko in glasovno blizu u-ja ('motika) 
ali pa je o dolg ('mo:tika) ...
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Navedena primera pa nista edina te 
vrste in nista edini razlog, zakaj mora
mo uvesti posebni črkopis in pravopis 
belanskega guča. Kdor se bo vsaj malo 
poigral s pregibanjem besede (glago
la) pariti, bo ob pozornem poslušanju 
drugih govorcev ali samega sebe hitro 
ugotovil, da gre pri tem za spreminjanje 
vrste, dolžine in naglašanja vokalov, kar 
lahko vsaj približno ponazorimo s pri
merjavo že navedene enakopisne besede 
pariti:

pariti ['pariti, 'parin, 'pariš', 'parimo 
... sen 'paro, si 'parila, smo 'parili, ve
lelnik 'pari!], za kar v Slovarju sloven
skega knjižnega jezika (SSKJ) najdemo 
več pomenov: polivati z vrelo tekočino, 
razkuževati s paro, obdelovati surovino s 
paro, oddajati vlago, hlape in zadrževati 
se na soncu, v vročini.

Drug pomen besede pariti pa se med 
spreganjem glasi precej drugače: 

pariti (se)['pa:riti, 'pa:rin, 'pa:riš, 
'pa:rimo ... sen 'pa:ro, si 'pa:rila, smo

'pa:rili, velelnik 'pa:ri!], za kar SSKJ pra
vi: spolno združevati živali; spolno (se) 
združevati pri živalih; spolno občevati 
vulgarno pri ljudeh.

Na tak ali podoben način bo v slo
varju potrebno oblikovati tako imeno
vani slovarski članek (geslo) za vsako 
besedo posebej; v njem bodo podane 
poknjižene in izgovarjalne oblike be
sede in njihov pomen po Slovarju slo
venskega knjižnega jezika. Večini besed 
bodo dodani kratki reki, s katerimi bo 
utemeljena tudi raba besede. Na ta na
čin slovarju želimo dati uporabno vre
dnost za domačine in za ljudi, ki niso 
vešči belanskega narečja ali so ga morda 
že nekoliko pozabili.

Vpogled v zbirko besed za nastaja
joči slovar belanskega guča je omogo
čen sleherniku na spletni strani www. 
bori.si -> Slovar belanskega govora. 
Pripombe in predlogi so zaželeni, kajti 
vsi vemo in znamo vse, le povedati si 
moramo, mar ne!

Želja ustvarjalcev slovarja je, da go
vora domačega kraja ne bi ohranili le v 
pisni obliki, marveč bi ga ohranili tudi 
na zvočnih posnetkih. V ta namen išče
mo pomoč domačinov, ki so o poljubnih 
zadevah pripravljeni spregovoriti pred 
mikrofonom, da bi tako zbrali nekaj 
posnetkov za zvočno prilogo slovarju.

Nikakor pa ne bomo počaščeni, če 
se bodo Belani svojega maternega je
zika sramovali in ravnali podobno, kot 
mi je nedolgo tega povedala neka dobra 
znanka:

»'Enkrat sen 'bitjo hmesti, pa sen 
šo ta: dol po enon ulici 'prti p'la:ci. Te 
pa sen ciijo, kak se na d'rii:gen kraji 
ulice dve 'babe naglas zgo'va:rjado 
po 'haloški. Tak me je g’ra:talo sran, 
ka sen se 'takisk'ritjo med li di, ka me 
'nebi 'vidle pa spoznale, pa se še pred 
mesfjani 'mortifteleke:z 'ma:non naglas 
'merniti...«.

Martin Prašnički

Cirkulanski gasilci postavili majsko drevo
Vsi komaj čakamo na 

najlepši mesec v letu, mesec, 
poln cvetja, radosti, tudi 
ljubezni, mesec, v katerem 
ima god zavetnik gasilcev 
sv. Florjan. To je mesec maj. 
Gasilci smo že v aprilu ak
tivnejši, saj nam vreme do
pušča aktivnejše vaje ope
rativne enote, kakor tudi 
tekmovalnih desetin od 
mladine do članov in članic. 
Zraven vsega tega pa nikoli 
ne pozabimo na postavitev 
majskega drevesa.

Priprave začnejo teči ka
kšen teden pred postavitvijo. 
Po navadi si je potrebno dre
vo dobro ogledati v gozdu, se 
z lastnikom pogoditi o ugo
dni ceni in oceniti, kako ga 
spraviti do gasilskega doma. 
Naše gasilsko društvo je maj
sko drevo postavilo v soboto, 
26. aprila. Dobili smo se pred 
gasilskim domom popoldan 
ob drugi uri, najprej samo

tisti, ki smo šli po drevo. 
V gozd smo odšli z dvema 
traktorjema in gasilskim vo
zilom. Po preudarni oceni in 
podiranju smo ga izvlekli z 
vitlo, naložili na voz in pripe
ljali na plato pred gasilskim 
domom. Tam so nas priča
kali tudi drugi. S skupnimi 
močmi smo deblo olupili, 
naredili venec in ga na koncu 
okrasili. Na vrh smo postavili 
drog s slovensko zastavo. Da 
pa bi bilo naše drevo nekaj 
posebnega, smo ga dodatno 
okrasili s solarnimi lučkami, 
ki ponoči osvetlijo njegovo 
višino.

V našem društvu že dolga 
leta ne postavljamo drevesa 
več na klasičen način, am
pak s pomočjo dvigala, saj 
je tako varneje in učinkovi
teje. Po postavitvi drevesa je 
sledilo druženje do poznih 
večernih ur, na katerem smo 
se dogovorili še o počastitvi 
našega godovnega zavetnika
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sv. Florjana.
Tako smo v nedeljo, 4. maja, pri

sostvovali pri sveti maši, ki jo je daro
val domači župnik dekan Emil Drev 
v cerkvi sv. Florjana na Mejah. Kljub 
slabemu vremenu se je maše udeležilo 
precejšnje število naših članic in članov.

Da pa gasilci skrbimo za pomladek, 
pokažemo vsako leto s pripravo in ude
ležbo naj mlajših članov na raznih tek
movanjih, na katerih smo v minulih 
letih dosegali kar zavidljive rezultate. 
Nekatere desetine so posegale celo po 
pokalih. Trdno upamo, da bo tako tudi

letos in bodo naše vitrine bogatejše za 
kakšen pokal, člani pa zadovoljnejši.

Če izmed vas koga zanima, kaj poč
nemo gasilci, kako se urimo in izo
bražujemo, pa vabimo vse, da se nam 
pridružite in doprinesete k boljšemu 
požarnemu varstvu v svojem kraju in 
občini. Prav veseli bomo vsakega nove
ga člana. Dobrodošli!

Ivan Tetičkovič,
poveljnik PGD Cirkulane

Gospodinje v projektu »Živimo zdravo - zdravje na
podeželju«

i.

Utrinek s predavanj.

Na srečanju seje oglasil tudi župan Janez Jurgec.

Tudi gospodinje smo zelo 
aktivne in skrbimo za svo
je zdravje in zdravje naših 
družin.

Takoj, ko smo gospodinje 
dobile pobudo iz Občine Cir
kulane o projektu »Živimo 
zdravo - zdravje na podeže
lju«, smo se z veseljem vklju
čile v projekt, kije potekal v 
obliki delavnic v naši občini 
med 18. oktobrom in 20. de
cembrom.

Tematsko raznolike de
lavnice so potekale po na
slednjem vrstnem redu: Kaj 
vpliva na naše zdravje?; Do
ločanje dejavnikov tveganja 
(meritve ITM, maščob, KT 
...); Osnove zdrave prehrane: 
Zdrav način priprave hrane 
- zdravo kuhanje; Kronične 
bolezni - zgodnje odkriva
nje; Preprečevanje in zgodnje 
odkrivanje raka; Telesna de
javnost in zdravje; Samopri- 
delava zelenjave; Osteoporo
za - pomen in preprečevanje; 
zaključna delavnica pa je po
menila druženje in evalvacijo 
vsega, kar seje na delavnicah 
dogajalo.

Pravzaprav so bile delav
nice namenjene celotni po
pulaciji prebivalcev občine

Cirkulane. Vsem obisko
valcem delavnic se iskreno 
zahvaljujem in upam, da ste 
dobili informacije, ki so lah
ko zelo pomembne za vaše 
zdravje in zdravje vaših dru
žinskih članov. Na delavni
cah smo izvedli tudi meritve 
holesterola, krvnega tlaka, 
deleža maščob in indeksa te
lesne mase ...

Na vsaki delavnici smo 
postavili nekaj osnovnih iz
hodišč, ker smo na deželi 
mnenja, da živimo relativ
no zdravo. Kasnejši rezul
tati so nas ali pozitivno ali 
negativno presenetili. Bili 
smo presenečeni tudi nad 
profesionalnostjo izvajalcev. 
Delavnice in meritve so po
tekale v sproščenem in prije
tnem vzdušju. Manj smo bili 
navdušeni nad povprečjem 
rezultatov meritev, ki so po
kazale, da živimo nezdravo, 
imamo preveliko telesno težo 
in posledično veliko preveč 
holesterola in povišan krvni 
tlak.

Ob rezultatih smo se za
mislili in poskusili dojeti 
besede izvajalcev, ki so nam 
razložili, da zaužijemo pre
več maščob živalskega izvo
ra, najverjetneje se premalo

gibamo, posebej starejša po
pulacija. Marsikatera gospo
dinja bo proučila in prilago
dila svoj jedilnik, tako da bo 
vseboval bolj zdravo hrano. 
G. Zlatko Zimet iz Zavoda za

zdravstveno varstvo Maribor 
nam je v ta namen podelil 
knjižico »Moje zelenjavne in 
sadne jedi« avtorice Branisla
ve Belovič. G. Uroš Železnik 
iz Zdravstvenega doma Ptuj,
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ki je izvajal meritve krvnega 
tlaka, nam je razložil, da nam 
povišan krvni tlak povzroča
jo prekomerna telesna teža, 
preveč nezdrave hrane, stres 
in premalo gibanja.

Na naša srečanja smo radi 
prihajali tudi zaradi druženja 
s svojimi sosedi in prijatelji. 
Delavnice smo zaključili s 
kulturnim programom učen
cev Osnovne šole Cirkulane- 
Zavrč in nastopom Hanzeka 
in Micike, ki sta nam prika
zala zdrav način življenja ne
koč in danes. Zelo smo uži
vali in se dodobra nasmejali.

Vsem se najlepše zahva
ljujem za izvedbo delavnic, 
saj so nam podali pozitivne 
smernice za zdravo prehra
njevanje in izpostavili skrb 
za zdrav način življenja, ne 
glede na življenjsko okolje.

Prav tako gre zahvala Za
vodu za zdravstveno varstvo 
Maribor, Zdravstvenemu 
domu Ptuj, Občini Cirkulane 
in Osnovni šoli Cirkulane- 
Zavrč, ki so nam omogočili 
izvedbo projekta.

Majda Jurgec, koordina
torka projekta

Zaključek delavnic so s kulturnim programom popestrili učenci 
OŠ Cirkulane-Zavrč ter Hanzek in Micika.

Pletenje košar iz šibe
V Društvu gospodinj Cir

kulane je že lani proti koncu 
zime potekal tečaj pletenja 
košar iz vrbovih šib. Ker se 
je nekaj zanesenjakov pre

cej navdušilo nad to doma
čo obrtjo, smo tudi letos na 
koncu zime organizirali in se 
nekajkrat dobili na delavni
cah pletenja. Mentor nam je

Utrinki s pletarske delavnice pri mentorju Ferdu Dernikoviču v 
Cirkulanah, kjer so nekateri pletli, žene pa so pridno trle orehe.

bil Ferdo Dernikovič.

Pod njegovim vodstvom 
smo se naučili osnov plete
nja košar in steklenic. Ker 
društvo nima svojih prosto
rov za taka zbiranja, sta nam

Antonija in Ferdo Derniko
vič odstopila svojo kmečko 
sobo in jo skozi zimo tudi 
prijetno ogrevala. Ferdo nam 
je nabavil ves potreben mate
rial za pletenje, vrbovo šibo, 
po katero je hodil celo na Hr-

Glasilo občine Cirkulane



vaško, blizu mesta Varaždin. 
Delo nas je tako prevzelo, da 
smo se dobivali kar dvakrat 
tedensko v večernih urah. V 
prijetnem druženju in med 
klepetom smo pri gostoljub
ni gospodinji Tončki ustvar
jali in izdelovali različne ko
šare. Vedno smo poskrbeli 
za dobro voljo in veselje, saj 
nam je tako delo teklo bo
lje od rok. Ker je zima hitro 
minila in je bilo vedno manj 
časa za taka druženja, smo se

odločili, da bomo naslednjo 
zimo spet pletli košare in po
vabili še ostale naše članice, 
kakor tudi ostale zainteresi
rane občane.

Vsi ti naši izdelki bodo na 
razstavi na 3. Dnevu opreša- 
ka in povetice v okviru ob
činskega praznika v juniju. 
Vljudno vabljeni k ogledu 
razstave, na kateri vsako leto 
znova pokažemo različne iz
delke pridnih rok.

Ivan Tetičkovič

Gospodinje aktivne skozi vse leto
Članice Društva gospodinj Cirku

lane so si na zadnjem občnem zboru 
društva, kije bil 8. marca, zadale pre
cej obsežen plan dela za letošnje leto. 
V prvi vrsti bo poudarek na druženju 
in izmenjavanju izkušenj ter receptov.

Lani pričeti tečaj pletenja košar iz 
vrbja bomo v društvu nadaljevali tudi 
v jesenskih in zimskih mesecih. Orga
nizirali in izvedli bomo tečaje peke in 
kuhanja z različnimi mentorji, največji 
poudarek pa bomo namenili pripravi in 
izvedbi 3. Dneva oprešaka in povetice, 
ki se odvija v okviru občinskega prazni
ka, in 3. Dneva krompirja in jedi iz nje
ga, ki se bo odvijal v mesecu oktobru; v 
tem projektu sodeluje tudi cirkulanska 
osnovna šola z 9. razredom.

Tudi letos bomo sodelovali na ob
činskem prazniku, z veseljem pa tudi z 
vsemi društvi v občini ob njihovih pri
reditvah in svečanostih.

Ob tem pa ne smemo pozabiti na delo 
na njivi. Letos nam jo je odstopila naša 
članica Jožica Debeljak. Pridelek bomo 
s pridom uporabili za krompirjeve jedi 
v oktobru, martinovanje in srečanje ob 
zaključku leta.

In kot je že tradicija, tudi letos v dru
štvu ohranjamo lunine pohode, ki nas 
povezujejo in sproščajo od skrbi in dela.

Ivan Tetičkovič, tajnik

Nekaj delaje na društveni njivi že opravljenega.

Članice Društva gospodinj Cirkulane so se na občnem zboru zbrale na praznični osmi 
marec.
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Že peto leto zapored tečaj in izpit za radioamaterje

Skupinska fotografija na dan izpita, 5. aprila 2014.
Foto: Arhiv Radiokluba Cirkulane

V Radioklubu Cirkulane smo ra
dioamaterski tečaj prvič izvedli leta 
2010, ko je izpit za razred A opravilo 
kar 19 kandidatov. Tolikšno zanimanje 
nas je opogumilo do te mere, da tečaje 
organiziramo vsako leto od takrat. Le
tos smo usposobili 7 novih operaterjev, 
skupno pa kar 74.

Tudi letos se je tečaj začel meseca 
januarja, dobivali pa smo se ob sobo
tah zvečer. Izpit za radioamaterje je 
zelo zahteven, saj okoli 1000 izpitnih 
vprašanj zajema predpise in postopke 
radioamaterskih komunikacij, osnove 
elektrotehnike, sprejemnike, oddajnike, 
antene in še in še, zato smo tečaj izve
dli v skupno devetih terminih, ki so se 
včasih zavlekli in so trajali tudi do tri 
ure. Prostore za izvedbo tečaja nam je 
brezplačno ponudila Občina Cirkula
ne, za kar se ji najlepše zahvaljujemo. 
Predavatelji smo zvečine člani Radi
okluba Cirkulane: Ivan Švajgl, Jernej 
Golc, Bruno Lubec in Boštjan Polajžer, 
letos pa se nam je pridružil tudi Miro 
Kužner iz Radiokluba Ptujska Gora. 
Kandidati so, tako kot vsa leta do se
daj, tudi letos prihajali iz širše okolice 
Ptuja in Maribora. Izpit smo izvedli v

soboto, 5. aprila, v šolskih prostorih v 
Cirkulanah, udeležili pa so se ga tudi 
trije kandidati iz Radiokluba Slovenske 
Konjice. Za brezplačno uporabo šolskih 
prostorov gre zahvala vodstvu Osnovne 
šole Cirkulane-Zavrč.

Mentorji, ki smo svoje znanje in iz
kušnje skušali podajati v radioamater
skem duhu humanosti, prijateljstva, 
miru, medsebojnega spoštovanja, po

moči in sodelovanja, vsem novopeče
nim radioamaterjem še enkrat čestita
mo in jih pozivamo, naj čim prej sedejo 
za radijske postaje. Podelitev diplom bo 
v soboto, 31. maja, na naši lokaciji v Po
horju 25 a. Vabljeni vsi radioamaterji in 
prijatelji Radiokluba Cirkulane.

Boštjan Polajžer

S59DDR

VABILO
V sklopu občinskega praznika občine Cirkulane
vas v soboto, 31. 5. 2014, ob 15. uri vabimo na 

HamFest, srečanje članov in prijateljev Radiokluba Cirkulane,
ki se bo odvijalo na sedežu kluba v Pohorju 25 a.

Na srečanju bomo podelili 
dovoljenja za uporabo radijskih 

postaj novim operaterjem, 
izkaznice novim bolničarjem 

prve pomoči ter izvedli krst an
tenskega stolpa S59DDR ...

Predstavili se bomo s svojim 
delom in novimi pridobitvami v 
klubu, vzpostavili kakšno zvezo 

ter predstavili zanimivost iz sveta 
radioamaterstva.

Antenski stolp S59DDR
Foto: Urška-S55UM

Nova oprema v Radioklubu Cirkulane 
Foto: ]ernej-S59KM

Predsednik Radiokluba Cirkulane:
Anton (Toni) Stumberger

S57MAK
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Varno v novo motoristično sezono
Policijska postaja Gori

šnica je za motoriste pred 
novo motoristično sezono 
pripravila dati spretnostne

vožnje. Varno vožnjo, kot 
policijsko izkušnjo, so pred
stavili policisti - motoristi iz 
Prometne policijske postaje

Maribor v soboto, 5. aprila, 
na parkirišču trgovine Tuš 
Haložatika v Goričaku, v 
občini Zavrč.

Kljub nekoliko slabemu 
vremenu se je na srečanju 
zbralo kar nekaj motoristov 
iz okoliških motorističnih 
klubov, ki jih je uvodoma 
pozdravila komandirka PP 
Zavrč Otilija - Tina Med
ved. Ob tem jim je zaželela 
varno vožnjo in se za pripra
vo dogodka zahvalila tudi 
svojim sodelavcem.

Na poligonu varne vožnje 
je policist - motorist pred
stavil nekaj spretnost, kar je 
bilo tudi dovolj za ogreva

nje in dober, poučen uvod v 
novo motoristično sezono. 
Hitrost tokrat še zdaleč ni 
bila pomembna, je opozoril 
Igor Belšak, pomočnik ko- 
mandirke na PP Gorišnica, 
ki je komentiral dogajanje 
ob poligonu, in dodal, da je 
še zdaleč najpomembneje 
obvladovanje vožnje. Zato je 
že na začetku sezone po nje
govem potrebno uloviti pra
vi občutek. Poligon je vsem 
ponudil pravo priložnost, da 
so obnovili in dopolnili svoje 
znanje.

Tekst in foto: TM

Policisti - motoristi so prepričani, daje že na začetku motoristič
ne sezone potrebno uloviti pravi občutek in obnoviti znanje.

Tudi letos ekskurzija po gradovih
V Društvu za oživitev gradu Bori 

smo skladno s tradicijo letos ponovno 
organizirali strokovno ekskurzijo po 
gradovih. Pot nas je tokrat vodila od 
gradu Slovenska Bistrica preko zna
menitosti Slovenskih Konjic do gradu 
Lemberg in Dobrne, kjer deluje najsta
rejše slovensko zdravilišče.

Že ob našem prvem obisku na gradu 
Slovenska Bistrica smo se lahko pre
pričali, kako lahko z majhnimi koraki 
nastajajo uspešne zgodbe. Grad, ki ga 
lokalna skupnost - s pičlimi sredstvi, a 
veliko volje in dobrih idej - obnavlja že 
več desetletij, se v zadnjem času vse bolj 
razvija v bistriški kulturni center.

Pot nas je nato vodila do Slovenskih 
Konjic. V konjiškem župnišču smo se 
srečali z župnikom Stanetom Nežičem, 
ki je sicer tudi aktiven član Radiokluba 
Cirkulane. Na zanimiv in zabaven na
čin nam je predstavil Slovenske Konjice 
in njihovo zgodovino, posebej zgodovi
no starega konjiškega gradu, ki smo si 
ga v njegovi družbi nato tudi ogledali. 
V Slovenskih Konjicah smo obiskali še 
Dvorec Trebnik, kjer izdelujejo številne 
naravne izdelke, ki jih je možno tam

Udeleženci ekskurzije pri Stanetu Nežiču v Slovenskih Konjicah.
Foto: Jernej Golc

tudi kupiti. Za okrepčilo in oddih po lastnik gradu. To je zanesenjak v pravem 
vzponu na konjiški grad smo se ustavi- pomenu besede, saj se je z izjemnim 
li v Vinski kleti Zlati grič, kjer smo si pogumom lotil velikanskega podviga 
ogledali njihove sodobne vinske kleti in obnovitve gradu, ki ga je pred deveti- 
se okrepčali z malico. mi leti ob nakupu prevzel v poraznem

Za marsikoga je bil vrhunec dneva stanju. Na osnovi lastnih bogatih izku- 
obisk gradu Lemberg, kjer nas je pri- šenj; ki jih je pridobil kot direktor Koz- 
srčno sprejel Franci Zidar, od leta 2005 janskega parka, in ob podpori družine
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V gostih pri Franciju Zidarju na gradu Lemberg.
Foto: Jernej Golc

ter vse bolj tudi ozaveščene 
lokalne skupnosti, mu je do 
danes uspelo grad obnovi
ti do te mere, da v njem že 
lahko gosti različne dogod
ke in prireditve. Navdušeni 
nad njegovimi prizadevanji 
smo mu člani Društva za 
oživitev gradu Bori obljubili 
svojo pomoč, in sicer v obliki 
udeležbe na delovni akciji na 
gradu Lemberg. Ponudba je 
bila sprejeta, tako da bomo 
delovno akcijo zagotovo iz
vedli še to poletje.

Poučen dan v prijetni 
družbi smo ljubitelji kulturne

dediščine zaključili v Termah 
Dobrna, kjer smo se skupaj z 
animatorjem sprehodili skozi 
zgodovino termalnega zdra
vilišča in se družili ob ve
čerji. Kakor vsako leto, smo 
se tudi letos domov vračali 
polni vtisov, novega elana in 
dobrih idej za naša prihodnja 
prizadevanja za oživitev gra
du Bori. Srčno si želimo, da 
bi že letos ta obrodila sadove 
in da bi tudi grad Bori poleti 
ponovno odprl svoja vrata za 
prireditve.

Mira Petrovič

Znak kakovosti za Blankin domači kruh
Ptuj je bil med 15. in 18. Minoritskem samostanu je 

majem znova v znamenju bila na ogled 25. jubilejna 
praznika slovenskega pode- državna razstava Dobrote 
želja in slovenskih kmetij. V slovenskih kmetij, ki so jo

Kruhi so bili razstavljeni v enkratnem ambientu refektorija Mi
noritskega samostana

Foto: Rado Škrjanec

organizirali Kmetijsko goz
darska zbornica Slovenije, 
Mestna občina Ptuj in Kme
tijsko gozdarski zavod Ptuj.

Na razstavi je bilo letos v 
trinajstih skupinah predsta
vljenih kar 1097 nagrajenih 
dobrot iz Slovenije in zamej
stva, jubilejno razstavo pa 
sta spremljala tudi bogat pri
reditveni program in pestra 
ponudba nagrajenih dobrot 
na dvorišču Minoritskega 
samostana.

Ob srebrnem jubileju je 
imela na razstavi osrednje 
mesto domača regija Podrav
je, ki slovi po pestri tradici

ji izdelave različnih dobrot 
rastlinskega in živalskega 
izvora. V štirih dneh so na 
Ptuju podelili 196 bronastih, 
319 srebrnih in 582 zlatih 
priznanj, za trikrat zapored 
osvojeno zlato priznanje pa 
87 znakov kakovosti, med 
katerimi je tudi dobitnica 
Blanka Arnečič iz Slatine 40, 
ki se že veliko let uspešno 
ukvarja s peko domačega 
kruha in peciva. Znak ka
kovosti je prejela za domači 
mešani kruh.
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Želje čebelarjev so eno, dejansko stanje pa
drugačno

Že vrsto let se čebelarji borimo z ra
znimi zajedavci, posebej pa še z zašči
tnimi sredstvi za zatiranje rastlinskih 
bolezni, plevela in žuželk. Probleme si 
ustvarjamo sami. Če bi samo upošteva
li navodila in nasvete, ki jih pridobimo 
na predavanjih o zaščitnih sredstvih, 
bi čebelarji imeli manj zastrupitev, pa 
tudi na našem zdravju bi se poznalo.

Kot društvo bi svetovali občanom, 
naj škropijo proti večeru ali pa zgodaj 
zjutraj, ko čebele zelo malo vzletajo, in 
naj uporabljajo sredstva, ki so predpisa
na, saj fitofarmacija terminsko upošteva 
obdobja, ki so nevarna za čebele. V koli
kor le-to ni mogoče, prosimo, da obve
stite čebelarja dan prej, da zapre čebele 
in jih tako zaščiti.

To so želje Čebelarskega društva Cir
kulane. Vemo, da se temu ne moremo 
vedno prilagoditi, poskusiti pa ni greh, 
vsem nam v dobro.

HVALA!

Leto se je za čebelarje začelo vzpod
budno, saj se je kazala zelo rana letina. 
Vreme se je spremenilo in april je zago
del vsem. Sonce je vmes toliko posijalo, 
da so si čebele nekaj same pridelale, ne
kaj pa smo dodali mi. Čebele so se dokaj 
dobro razvile, odvisno od področja, kjer 
je stojišče. Zelo se obrestuje poletno in 
jesensko zdravljenje proti varoji, saj je 
nismo zaznali. Pogina v letošnji zimi 
skoraj ni bilo ali pa je bil neznaten. Ne
kateri čebelarji so pridelali nekaj cvetlič
nega medu; iztočili ga bomo čez prvo
majske praznike, saj se akacija že beli po 
višjih predelih.

DAN ODPRTIH VRAT BO 13. JUNIJA
In kaj se dogaja v društvu? Opravili 

smo letno konferenco, obiskali sejem v 
Varaždinu, ki je sicer še v povojih, ude
ležili smo se sejma v Celju (izobraževal
nega značaja) skupaj s ČD Zavrč, kjer so 
se odvijala tudi predavanja.

24. maja se bomo udeležili prvega 
srečanja čebelarjev Slovenije v Pol
hovem Gradcu. Srečanje je za nas po-

Utrinek z lanskega dneva odprtih vrat ČD Cirkulane.

Pomlad v bližini čebelnjaka.

vJlMJ

membno, saj prejmemo spominski trak 
Čebelarske zveze Slovenije za naš pra
por. Pomagali bomo pri občinskem pra
zniku, zatem pa bo sledil Dan odprtih 
vrat, ki bo 13. junija 2014. Upamo na 
boljšo letino od lanske.

NAJ MEDI!

Kolednik Milan,
predsednik ČD Cirkulane Polna satnica medu.

Glasilo občine Cirkulane
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PROGRAM PRIREDITEV OB 7. PRAZNIKU OBČINE

Pohod po 2. delu 
Bračičeve planinske 
poti

Pohod je namenjen širši javnosti 24. 5. 2014
ob 8. uri Cirkulane PLANINSKO DRUŠTVO 

CIRKULANE

Dan šole Kulturni program 28. 5. 2014
ob 17. uri

Večnamenska turistič- 
no-prireditvena dvorana

OSNOVNA ŠOLA CIRKU
LANE

Otvoritev ceste Mali 
Okič- Veliki Okič 
(Žutec)

Otvoritev obnovljenega cestnega od
seka

30. 5. 2014
ob 17. uri Mali Okič

OBČINA CIRKULANE, VA
ŠKI ODBOR MALI OKIČ- 
SLATINA

HAMFEST, Srečanje 
radioamaterjev in 
prijateljev Radioklu
ba Cirkulane

Tradicionalno srečanje radioamaterjev 
in prijateljev Radiokluba Cirkulane; 
podelitev diplom, predavanja, pred
stavitev dejavnosti, dan odprtih vrat 
Radiokluba Cirkulane

31.5. 2014
ob 14.30

Pohorje 25 a, 2282 Cir
kulane RADIOKLUB CIRKULANE

Športno društvo Cir
kulane Ribolov 1.6. 2014

ob 7. uri Športni park Cirkulane ŠPORTNO DRUŠTVO CIR
KULANE

Športno društvo Cir
kulane Šah 1. 6. 2014 

ob 8. uri
Športni stadion Cirku
lane

ŠPORTNO DRUŠTVO CIR
KULANE

Športno društvo 
Cirkulane - občinska 
vaška turnirja

Turnir v nogometu in odbojki 1.6. 2014
ob 14. uri

Športni stadion Cirku
lane

ŠPORTNO DRUŠTVO CIR
KULANE

»IGRE BELANOV« Vaške igre 1. 6. 2014 
ob 15. uri

Športni stadion Cirku
lane

ŠPORTNO DRUŠTVO CIR
KULANE, OBČINA CIRKU
LANE

Slavnostna seja Ob
činskega sveta

5. 6. 2014
ob 18. uri Lovski dom Brezovec OBČINA CIRKULANE

Dan odprtih vrat če
belarjev Prikaz dela čebelarjev na živem panju, 

razstava pridelkov in izdelkov - čebe
ljih produktov -preizkušanje

6. 6. 2014 
od 12. do

18. ure

OSNOVNA ŠOLA 
CIRKULANE-ZAVRČ, 
CIRKULANE 57, CIR
KULANE

ČEBELARSKO DRUŠTVO 
CIRKULANE

Osrednja občinska 
proslava

Kulturni program, družabno srečanje 
z ansamblom DONAČKA

6. 6. 2014
ob 18. uri

Večnamenska turistič- 
no-prireditvena dvora
na; Prireditveni šotor

OBČINA CIRKULANE

3. Dan oprešaka in 
povetice

Razstava in prikaz ter pokušina opre
šaka in povetice, razstava ročnih del 
gospodinj

8.6. 2014
od 14. do 

18. ure
Prireditveni šotor DRUŠTVO GOSPODINJ 

CIRKULANE


